

အများအားဖြင့် သာယာမည်  
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့အများအားဖြင့် သာယာမည်။



# မြန်မာ့အလင်း

နာယကဂုဏ်(၆)ပါး  
ထကြွန်းကြား၊ သနားသည်းခံ၊ ဝေဖန်ထောက်ရှု ဤခြောက်ခုကား၊ ကြီးသူ့ ကျင့်ရာ တရားတည်း။

အတွဲ [၅၅]      ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁ ရက်      [27-12-2015]      MYANMA ALINN SUNDAY ISSUE

## ရွှေစာရုံစေတီတော်မြတ်ကြီး ရောင်တော်ပွင့်အထိမ်းအမှတ် မဟာနိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်ကျင်းပ

သတင်း၊ စာမျက်နှာ ၇

ဓာတ်ပုံ-သက်ဦး(သထုံ)



ပွင့်လင်းရာသီခရီးသွားလာမှုများလာသည့် ဒဂုံဧရာယာဉ်ရပ်နားစခန်း ခေတ်မီစွာပြုပြင်နိုင်ပါက ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများ ပိုမိုဝင်ရောက်နိုင်



သတင်း မြင့်မြတ်သစ္စာ ဓာတ်ပုံ - ဇွဲမာန်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအကြား ခရီးသွားလာမှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုအတွက် အရေးပါသော ဒဂုံဧရာယာဉ်ရပ်နားစခန်းသည် ခရီးသည်များ ဝင်ထွက်သွားလာစည်ကားလျက်ရှိပြီး အဝေးပြေး ဝင်ပေါက်တွင် ဧည့်ကြိုများက အပြိုင်ခေါ်ယူ ခရီးပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ နံနက် ၃ နာရီ အဝေးပြေးဝင်းဖွင့်၍ ည ၁၁ နာရီပိတ်သောကြောင့် ခရီးသွားဝင်ရောက်မှုများ သော နံနက်ပိုင်းအချိန်သည် ယာဉ်စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ \*

**တနင်္ဂနွေ ဖတ်စရာ**

ရန်ကုန်မြို့ပြအမွေအနှစ်များရဲ့ရာဇဝင်

ကံ့ကော်ရနံ့၊ ဒရေရနံ့တို့ ထုံလွှမ်းနေသော လွမ်းမောပွယ်ရာ အတိတ်ရဲ့ကျောင်းတော် သို့မဟုတ် အင်းစိန်ဂျီတီအိုင်ကျောင်း စာ > ၁၅

ခရီးသွားဆောင်းပါး

ရွှေရောင်သဲသောင်ပြင်နှင့် ကမ်းခြေသစ်ဆီသို့ စာ > ၁၆

မြန်မာရိုးရာ အားကစား

လမ်းမပေါ်မှာလေ့ကျင့်ကစားရင်း အင်အားကြီးရိုးရာလက်ရွှေ့ ကလပ်တစ်ခုဖြစ်လာတဲ့အပြုရောင်သွေးသစ် စာ > ၁၉

အယ်လ်စောက်ရမ်းရမ်း အယ်လ်စောက်ကြမ်းကြမ်း

PCB Passenger Car Radial Tyre      TBB Truck & Bus Bias Tyre      TBR Truck & Bus Radial Tyre

www.mecwebsite.com

www.starmartninemileshowroom.com





# တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ဘက်တွင် တံတားတစ်စင်းပြိုကျ

ဟာဘင် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ဘက် ချီချီဟာဒေသ၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက်က တံတားတစ်စင်းပြိုကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ကုန်တင်ကားနှစ်စီး တံတားပေါ်မှ ဇောက်ထိုးပြုတ်ကျသွားကြောင်း ပြည်နယ်အစိုးရက ပြောကြားသည်။

မီတာ ၆၀ ရှည်သော တံတားသည် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီ ၁၀ မိနစ်က အလယ်ပိုင်းကျိုးပဲ့သွားပြီး ပြိုကျခဲ့ရာ တံတားပေါ်၌ရှိသော ကုန်တင်ယာဉ်နှစ်စီး ဖယုတ်ရင်စုရှိ အေးခဲမြစ်ပေါ်သို့ ထိုးကျသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လူတစ်ဦးလည်း တံတားပြိုကျမှုကြောင့် ဒဏ်ရာရရှိသွားကာ နီးစပ်ရာဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရကြောင်း တံတားပြိုကျမှုကြောင့် သေဆုံးမှုမရှိကြောင်း ပြည်နယ်အစိုးရအစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။

ကုန်တင်ယာဉ်များသည် မီးလောင်ပေါက်ကွဲသွားပြီး မီးသတ်သမားများက မီးများကို ငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သည်။ တံတား ပြိုကျရာနေရာတွင် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်ပြုလုပ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများကို ပြုလုပ်နေကြောင်း ယင်းအစီရင်ခံစာက ဖော်ပြသည်။

(ဆင်ဟွာ)



# ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းစေသော ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းပေါင်း ၁၇၀၀၀ ကို တရုတ်ပိတ်သိမ်း



ပေကျင်း ဒီဇင်ဘာ ၂၆

တရုတ်နိုင်ငံ၌ ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းစေမှုဖြင့် ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ စက်တင်ဘာလအထိ လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၇၀၀၀ ကို ပိတ်သိမ်းခဲ့ရကြောင်း ပတ်ဝန်းကျင် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောခဲ့သည်။

ထို့အပြင် အခြားစက်ရုံ၊ ကုမ္ပဏီပေါင်း ၂၈၆၀၀ ကို လုပ်ငန်းများရပ်ဆိုင်းစေခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာ သတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်များကို ဖောက်ဖျက်၍ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းမှုကို ဖြစ်စေသူများအနက် လုပ်ငန်းပေါင်း ၄၆၈၀၀ မှာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းစေသော ပစ္စည်းများစွန့်ထုတ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပြီး ၆၃၇၀၀ မှာ တရားမဝင် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၌ ပါဝင်ကြောင်း ပတ်ဝန်းကျင်ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောခဲ့သည်။

ပတ်ဝန်းကျင် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနက စက်တင်ဘာလတွင် အရေးပေါ်ဆက်သွယ်ရေး တယ်လီဖုန်းလိုင်း ၁၂၉၆၉ ခုမှ အများပြည်သူ သတင်းပေးတိုင်ကြားစာပေါင်း ၇၃ ခု ရရှိခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် ဓာတုဗေဒပစ္စည်းထုတ်လုပ်သော စက်မှုဇုန်များ၊ သတ္တုအနုရခြင်းနှင့် သတ္တုမဟုတ်သော ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံများသည် တိုင်ကြားခံရမှု အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဒီဇင်ဘာလတွင် ယင်းဝန်ကြီးဌာနသည် စစ်ဆေးရေးအသင်းများ ဖွဲ့စည်းပြီး ပေကျင်း၊ တီယန်ကျင်း၊ ဟီဘေး၊ မွန်ဂိုလီးယား၊ ဝှမ်ဒေါင်းနှင့် စင်ကျန်မြို့တို့အပါအဝင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စက်ရုံလုပ်ငန်းပေါင်း ၅၀၄ ခုကို စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်စေခဲ့သည်။

စစ်ဆေးမှုများတွင် နည်းဥပဒေဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်မှုများကို တွေ့ရကြောင်း ယင်းဝန်ကြီးဌာနက ပြောခဲ့သည်။

(ဆင်ဟွာ)

# ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတွင် အင်အား ၆ ဒသမ ၉ ရှိ ငလျင်တစ်ခုလှုပ်၊ လူနှစ်ဦးသေဆုံးပြီး ၆၀ ခန့် ဒဏ်ရာရရှိ

အစ္စလာမာဘတ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်အစောပိုင်းက လှုပ်ခတ်သော အင်အား ၆ ဒသမ ၉ ရှိ ငလျင်တစ်ခုကြောင့် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံဒေသ အစိတ်အပိုင်းများအား ထိခိုက်ခဲ့ရာ လူနှစ်ဦး သေဆုံးပြီး ကျန် ၆၀ ခန့် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာမီဒီယာနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံ၏မြောက်ဘက် ဂီလ်ဂစ်ဒေသရှိ ဂါဇာမြို့တွင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် မြေပြိုမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးသေဆုံးပြီး ၎င်း၏မိသားစုဝင်လေးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့အပြင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးလည်း ၎င်း၏တာဝန်ကျရာ စစ်ဆေးရေးဂိတ်တစ်ခု၌ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ခေါင်မိုးပြိုကျမှုဖြစ်ပွားကာ ယင်းနေရာတွင် သေဆုံးသွားကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ မီဒီယာများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံအတွင်းရှိ ငလျင်ဒဏ်အပြင်းထန်ဆုံး ရိုက်ခတ်ခဲ့ရာဒေသမှာ နိုင်ငံ၏အရှေ့ဘက် ခေဘာပါဒ် တွန့်ခွာပြည်နယ်ဖြစ်ပြီး ငလျင်ပြင်းအားကြောင့် မြို့တော်အစ္စလာမာဘတ်၊ ပန်ဂျပ်ပြည်နယ်နှင့် အရှေ့မြောက်ဘက် လူမျိုးစုဒေသအထိ တုန်ခါစေခဲ့ကြောင်း၊ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ခေဘာပါဒ်တွန့်ခွာပြည်နယ်ထဲတွင် လူ ၅၆ ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက် ၃၇ ဦးမှာ ယင်းပြည်နယ်၏ မြို့တော်ပက်ရှ်ပိုတွင် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းများအရ သိရသည်။

ပက်ရှ်ပိုမြို့နှင့် အိမ်နီးချင်းနောင်ရီရာခရိုင်ရှိ အဓိကဆေးရုံသုံးခုတွင် လူနာများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက်ရည်ရွယ်လျက် နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့်ဖြစ်ပွားသည့် မြေပြိုမှုကြောင့် ဒေသတွင်းရှိ ကာရာကိုရမ်း အဝေးပြေးလမ်းမကြီးလည်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအားဖြင့် ပိတ်ဆို့ခဲ့ပြီး ပုံမှန်သွားလာနိုင်ရေးအတွက် လမ်းပြုပြင်ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း အမျိုးသား အဝေးပြေးလမ်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

အဆိုပါငလျင်သည် အာဖဂန်နစ္စတန်နှင့် တာဂျစ်ကစ္စတန် နယ်စပ်တစ်လျှောက်ရှိ ဟိန္ဒူကုတ်တောင်တန်းမှ ၁၉၇ ကီလိုမီတာခန့်အကွာတွင် ဗဟိုပြုကြောင်း ပါကစ္စတန် မိုးလေငြာနမူ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဂူလမ်ရာဆူးလ်က ပြောကြားသည်။

(ဆင်ဟွာ)

# အီးယူနယ်စပ်ကိုပိုမိုထိန်းချုပ်ရန် ဂျာမနီသတိပေးပြောကြား

ဂျီနီဗာ ဒီဇင်ဘာ ၂၆

အီးယူနယ်စပ်ကိုပိုမိုထိန်းချုပ်ရန် ဂျာမနီနိုင်ငံက လက်မှတ်များ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများထံ ရောက်ရှိ နေသည်ဆိုသောသတင်းများ ထွက်ပေါ်ခဲ့ပြီးနောက် အီးယူအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များကို ပိုမိုထိန်းချုပ်သွားရန်လိုကြောင်း ဂျာမနီနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက စနေနေ့တွင် တိုက်တွန်းဆော်ကြားလိုက်သည်။

အရှေ့အလယ်ပိုင်းမှ စစ်ပွဲနှင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ထွက်ပြေးလာသော ဒုက္ခသည်တစ်သန်းကျော်သည် ပြီးခဲ့သည့်လ ပါရီ တိုက်ခိုက်မှုအပြီး ဂျာမနီနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိခဲ့ရာ အစ္စလာမစ်စစ်သွေးကြွများ ဒုက္ခသည်များနှင့်အတူ ရော၍ဝင်ရောက်လာမည်ကို စိုးရိမ်မိကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။ အီးယူနယ်စပ်ကိုပိုမိုထိန်းချုပ်ရန်အတွက် အတူတူပင်ဆောင်ထားသော ဒုက္ခသည်များသည် ဂျာမနီနိုင်ငံအတွင်း ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိပြီး အိုင်အက်စ် စစ်သွေးကြွများနှင့် အဆက်အသွယ် ရှိသည်ကို သံသယဖြစ်မိကြောင်း ဂျာမနီ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး၏ ပြောကြားချက်ကိုကားပြီး မီဒီယာများက ဖော်ပြသည်။ အလားတူ ဥရောပသို့ စစ်သွေးကြွများဝင်ရောက်လာခြင်းမရှိအောင် သတိပြုသင့်ကြောင်း ဂျာမနီနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက သတိပေးပြောကြားလိုက်သည်။

(ရိုက်တာ)

# ဆီးရီးယားသူပုန်ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင် ရုရှားလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်းသေဆုံး

ဒမတ်စကတ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ဒမတ်စကတ်ဆင်ခြေဖုံးတွင် အင်အားအကြီးဆုံးသူပုန်အဖွဲ့၏ ခေါင်းဆောင်သည် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်း သေဆုံးသွားကြောင်း ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်တာဝန်ရှိသူများက ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်က ပြောသည်။

အသက် ၄၄ နှစ်အရွယ်ရှိ ဇာဟမ်းအောလုပ်ရုံသည် ဂျားရှီအယ်လ်အစ္စလာမ်အဖွဲ့၏ခေါင်းဆောင်ဖြစ်ပြီး အယ်လ်ဂိုတာဟု လူသိများသော ဒမတ်စကတ်အရှေ့ပိုင်း ဆင်ခြေဖုံးကျေးလက်ဒေသကို ထိန်းချုပ်ထားသော အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သည်။

သူပုန်အဖွဲ့များ အားကောင်းလာခြင်းသည် ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘရှာအယ်လ်အာဆတ်၏ ကျန်ရှိနယ်မြေများကို ပိုမိုသိမ်းပိုက်လာနိုင်ကြောင်း ကာကွယ်ရေးကျွမ်းကျင်သူများက ပြောဆိုလျက်ရှိသည်။

သို့သော်လည်း အာဆတ်၏ မဟာမိတ်ရုရှားက စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်မှစတင်ကာ လေကြောင်းမှ ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်လာ၍ သူပုန်ခေါင်းဆောင်အချို့ သေဆုံးခဲ့ရသည်။ သို့သော် ရုရှားတို့ကမူ အိုင်အက်စ်တို့အား ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်နေသည်ဟုဆိုသည်။

ရုရှားလေယာဉ်များသည် တိုက်ခိုက်ရေးသမားအင်အား ၁၅၀၀၀ မှ ၂၀၀၀၀ ခန့်ရှိ အင်အားကြီး အဆိုပါသူပုန်အုပ်စုကို ပစ်မှတ်ထား၍ သူပုန်ဌာနချုပ်နေရာကို ခိုးကျည်များဖြင့် အနည်းဆုံး ၁၀ ကြိမ် ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းသူပုန်သတင်းရပ်ကွက်က ပြောသည်။ မြေပြင်ထောက်လှမ်းရေးသတင်းများအရ အောလုပ်ရုံသည် အဆိုပါလေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း သေဆုံးခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

(ရိုက်တာ)









ပြည်တွင်းသတင်း

# ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၌ ပြည်ထောင်စုရိပ်သာဖွင့်လှစ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်း ပြည်ထောင်စုရိပ်သာ ဆိုင်းဘုတ်ကို အမွှေးနံ့သာပတ်ဖျန်းပေးစဉ်။

ဘားအံ ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၌ ပြည်ထောင်စုရိပ်သာ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါရိပ်သာမျက်နှာစာ၌ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်း၊ ကေအင်နီယူ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုး၊ ကရင်ပြည်နယ် ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရိပ်သာအဆောက်အအုံ ဆိုင်းဘုတ်ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်းနှင့် ကေအင်နီယူကရင်အမျိုးသားအစည်း အရုံးဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုးတို့က စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တာဝန်ရှိသူ များက အမွှေးနံ့သာပတ်ဖျန်းပေးသည်။

အဆိုပါ ဧည့်ရိပ်သာကို ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးတို့ကို ရှေးရှုဆောင်လုပ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်အတွက် ပြည်ထောင်စုဧည့်ရိပ်သာဟု မှတ်တမ်းတင်သတ်မှတ် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါအဆောက်အအုံကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်က စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ဆောက်လုပ်ပြီးစီး ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)



## ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်တင် MS Volendam သင်္ဘော မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သီလဝါဆိပ်ကမ်းသို့ရောက်ရှိ



ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ သီလဝါဆိပ်ကမ်းသို့ ထိုင်း နိုင်ငံ ဖူးခက်ဆိပ်ကမ်းမှ ရောက်ရှိ လာသော ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်တင် သင်္ဘော MS Volendam သို့ ဟိုတယ် နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်ပြီး သင်္ဘောကပ္ပတိန် နှင့် ခရီးသွားဧည့်သည်များအား ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အဆိုပါသင်္ဘောသည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်ဆိပ်ကမ်းမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ နံနက် ၆ နာရီခန့်တွင် ရောက်ရှိလာ ခြင်းဖြစ်ပြီး သင်္ဘောအမှုထမ်း ၆၁၇ ဦးနှင့် ခရီးသည် ၁၄၁၁ ဦးပါဝင်ကာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိစဉ်ကာလ အတွင်း ခရီးသည်တချို့သည် ပုဂံ၊ မန္တလေးဒေသများသို့ လည်းကောင်း၊ တချို့ခရီးသည်များသည် ရန်ကုန်၊ ပဲခူးနှင့် သန်လျင်တစ်ဝိုက်ဒေသများ သို့ လည်းကောင်း သွားရောက်လည် ပတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းသင်္ဘောသည် ဒီဇင်ဘာ ၂၈

ရက်တွင် မလေးရှားနိုင်ငံ လန်ကာ ဝီဆိပ်ကမ်းသို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီး သွားလုပ်ငန်းသည် တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ် တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်တင် အပျော်စီး သင်္ဘောများသည်လည်း အဆက် မပြတ်ဝင်ရောက်လျက်ရှိပြီး ယခု MS Volendam သင်္ဘောသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ယခုနှစ်အတွင်း ဒုတိယ အကြိမ် ထပ်မံရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဒီဇင်ဘာလလူထုပါဝင်အားကစားလှုပ်ရှားမှု စုပေါင်းလမ်းလျှောက်

တောင်ကြီး ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ လူထုပါဝင်အားကစားလှုပ်ရှားမှု စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်က တောင်ကြီးမြို့မဈေး၌ စုရပ်ထား၍ လမ်းလျှောက် ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါလမ်းလျှောက်ပွဲတွင် ပြည်နယ်စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ညွန့်က ဒီဇင်ဘာလလူထု ပါဝင်အားကစားလှုပ်ရှားမှု စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို သေနတ်ပစ်ဖောက်၍ မြို့မဈေးမှ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း လမ်း၊ ဂရိတ်ကန်လမ်းနှင့် ရုံးကြီးလမ်းအတိုင်း လမ်းလျှောက်

ခဲ့ရာ ပြည်နယ်အားကစားကွင်းသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ပြည်နယ်အားကစားကွင်းသို့ ရောက်ရှိရာတွင် ပြည်နယ်စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့ပေါ် ၂၂ ရပ်ကွက်မှ ကျောင်း သား ကျောင်းသူများ၊ ပြည်သူများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း များ၊ အားကစားသမားများက စုပေါင်းကိုယ်လက်ကုန်းမာ ကြံ့ခိုင်ရေးအဖွဲ့ (၁)နှင့် (၂)ကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး လူထု လှုပ်ရှားမှု စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို ဆင်နွဲ့ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

စိုင်းသန်းကျော်(တောင်ကြီး)

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၆၈)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် စီးပင်ကြီးကျေးရွာရှိ ရဲအရာရှိလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ကြီး ရဲမှူးကြီး အောင်ကျော်ဦး ကြီးကြပ်၍ ရဲအရာရှိ လေ့ကျင့်ရေးကျောင်းမှ တပ်ပွဲဝင်၊ စာရေးဝန်ထမ်းများ ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်က အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(စီးပင်ကြီး)၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်စဉ်။

ကိုရဲ



## လားရှိုးပညာရေးကောလိပ် သုံးထပ်စာသင်ဆောင်သစ် မကြာမီပြီးစီးတော့မည်



လားရှိုး ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးပညာရေးကောလိပ်ကျောင်း စာသင် ဆောင်ဆောက်လုပ်ခြင်းကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဖြည့်စွက်လုပ်ငန်းစီမံကိန်း အောက်မှ ရန်ပုံငွေခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးသော ခွင့်ပြုငွေကျပ်သိန်း ၁၀၅၀၀ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာလ နောက်ဆုံးပတ်အထိ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ပြီးစီး နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ)

အဆိုပါ စာသင်ဆောင်မှာ (၄၃၀x၃၆)ပေ သုံးထပ် RC ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၅-၂၀၁၆ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အပြီးဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လားရှိုးပညာရေးကောလိပ်သည် ရှမ်းပြည်နောက်(မြောက်ပိုင်း)၏ ပထမ ဆုံးသော ပညာရေးကောလိပ်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် သင်တန်း သား သင်တန်းသူ ၂၀၀ ဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ဟန်ဌေးအောင်

## အုန်းမီးသတ်သင်တန်းဆင်း

မိုးညို ဒီဇင်ဘာ ၂၆

မိုးညိုမြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ဖွင့်လှစ်သော အုန်းမီးသတ် (မွှေးမံ)သင်တန်းဆင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆန်းမင်းထွဋ်၊ မြို့နယ်ရဲမှူး ဦးခင် မောင်လွင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးသိန်းကျော်၊ အန်ဂျီအိုအဖွဲ့နှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက် ရောက်ခဲ့ကြသည်။ မိုးညို(မြန်/ဆက်)





# ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည့် ငွေတောင်ပြည်

ကမ္ဘာ့ရဝတီတိုင်း သို့မဟုတ် ကယားပြည်နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံအရှေ့ဘက်တွင်တည်ရှိနေသော အဓိကပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏အလင်းရောင်ခြည်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို နှစ်ပေါင်းများစွာ ထောက်ပံ့ပေးနေသည့် ပြည်နယ် တစ်ခုလည်းဖြစ်ပါသည်။ တစ်ပြည်နယ်လုံး၏လူဦးရေသည် သုံးသိန်းနီးပါးခန့်သာရှိပြီး ကယားလူမျိုး ကိုးမျိုးနှင့် ရှမ်း၊ ဗမာစသည့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံနေထိုင်ရာ ပြည်နယ်တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ ကယားတိုင်းရင်းသားများသည် တောင်ယာစိုက်ပျိုးမှု လုပ်ငန်းဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုကြပြီး အေးချမ်းစွာနေထိုင်ကြသည့် လူမျိုးများဖြစ်ကြသည်။

ကယားပြည်နယ်၌ အလွန် လှပပြီး ရှုမငြိမ်းသည့် သဘာဝတရားများ မူလအတိုင်းတည်ရှိနေသည့် နေရာများစွာရှိပါသည်။ တောင်ကွဲစေတီတော်၊ ကန်ချောင်းဆင့်၊ ထီးပွင့်ကန်စသည်အားဖြင့် လည်ပတ်ချင်စရာနေရာများစွာက ခရီးသွားဧည့်သည်များကို စောင့်မျှော်နေခဲ့သည်မှာ ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာရှိနေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ခရီးသွားဧည့်သည်များအနေဖြင့် လာရောက်မှုမှာ သိသာထင်ရှားပေါ်လွင်အောင် လာရောက်မှုမရှိခဲ့ပါ။ ထိုသို့မလာရောက်ခြင်းသည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအခက်အခဲများ၊ နယ်မြေဒေသအခြေအနေများ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍအခြေခံအဆောက်အအုံများ အားနည်းချက်များကြောင့် ခရီးသွားဧည့်သည်များ၏ စိတ်ဝင်စားမှုကို မရနိုင်ခဲ့သော်လည်း ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရသည် စတင်တာဝန်ယူချိန်မှ စ၍ခရီးသွားကဏ္ဍသည် သိသိသာသာ တိုးတက်လာခဲ့ပါသည်။



လွိုင်ကော်မြို့ သီရိမင်္ဂလာတောင်ပေါ်ရှိ တောင်ကွဲစေတီကို တွေ့ရစဉ်။

ထို့အတူ ကယားပြည်နယ်အတွင်းသို့လည်း ခရီးသွားဧည့်သည်များ စတင်ဝင်ရောက်လာခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားမှု ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန လွိုင်ကော်ရုံးတို့က ပြည်နယ်အတွင်း လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ဟိုတယ်ဆိုင်ရာအထောက်အကူပြုထုတ်ဝေမှုများကို ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိသည်။

မှာ တစ်ညအိပ်-နှစ်ရက် ခရီးစဉ်သာလည်ပတ်ကြပါသည်။ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များနှင့် ပြည်တွင်းခရီးသွား ဧည့်သည်များ၏ စိတ်ဝင်စားမှုပုံစံများမှာ ကွဲပြားခြားနားလျက်ရှိပါသည်။ ပြည်တွင်းခရီးသွားဧည့်သည်များမှာ တောင်ကွဲစေတီတော်၊ သီရိမင်္ဂလာကျေး၊ ထီးစုံခါးရေတံခွန်၊ အောင်သပြေဂူ၊ ကန်ချောင်းဆင့်နှင့် ထီးပွင့်ကန်တော်တို့ကို ပိုမိုစိတ်ဝင်စားကြပါသည်။ ထိုနေရာများသည် သွားရောက်လည်ပတ်ရန် လွယ်ကူမှုရှိပြီး အဆင်ပြေမှုများကြောင့် ပြည်တွင်းခရီးသွားဧည့်သည်များ အများစုသွားရောက်ကြပါသည်။

ခရီးစဉ်တစ်ခု၊ နေရာတစ်ခုတွင် ခရီးသွားဧည့်သည်များ ပိုမိုစိတ်ဝင်စားပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု၊ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုနှင့် လူနေမှုဝေလေ့စရိုက်များ၊ အစားအသောက်များကို ပိုမိုလေ့လာနိုင်ရန်နှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအတွက်ပါ အကျိုးကျေးဇူးရရှိစေရေး တို့အတွက် စနစ်တကျစတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ ကယားပြည်နယ်အတွင်း အဓိကလူမျိုးစုများ နေထိုင်သည့် တနီးလားလဲကျေးရွာနှင့် ပန်ပက်ကျေးရွာနှစ်ရွာကို စံပြခရီးသွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ကျေးရွာအဖြစ် ပုံဖော်နိုင်ရန် စတင်အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများသို့ အကူအညီပေးနေသော သွင်းကုန်များ မြှင့်တင်ရေးပဏ္ဍိတ Center for Promotion of Imports from Developing Country နှင့် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်ရေးစင်တာ (ITC) တို့ပူးပေါင်းကာ ဒတ်ချ်အစိုးရရန်ပုံငွေကျခံပြီး ကယားပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အထိ သုံးနှစ်စီမံကိန်းဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ကယားပြည်နယ် ယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်အတွင်း ခရီးသွားဧည့်သည်များကို ပိုမိုဆွဲဆောင်နိုင်စေရန်နှင့် အနားယူအပန်းဖြေနိုင်စေရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုအနုသုခုမများကို တစ်နေရာတည်း ခံစားနိုင်စေရေးအကြံပြုဆွေးနွေးလျက် ရှိပါသည်။ ပြည်နယ်အတွင်းခရီးသွား ကဏ္ဍမှ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရေးနှင့် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားဧည့်သည်များမှလည်း ကယား

နိုင်ငံကြောင်း စည်းရုံးဆွေးနွေးမှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ခရီးသွားဧည့်သည်များ အနေဖြင့် နံနက်မှ ညနေအထိ ကျေးရွာအတွင်း ဖျော်ရွှင်စွာ လည်ပတ်လေ့လာနိုင်စေရန် ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ကျေးရွာပတ်ဝန်းကျင်ရှိ လှပသောတောင်တန်းများ၊ တောအုပ်များသို့ ခရီးတိုနှစ်နာရီခရီးများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ခရီးသွားဧည့်သည်များ အနေဖြင့်လည်း ဒေသခံငှက်မျိုးစိတ်များ၊ သစ်တောများ၊ ပန်းပင်များနှင့် ဒေသခံတို့၏ တောင်ယာစိုက်ခင်းများကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျလေ့လာ ကြည့်ရှုနိုင်ကြပါသည်။ လမ်းခရီးတွင် ဒေသခံများနှင့် ဧည့်လမ်းညွှန်များက ရိုးရာတူရိယာများကို ဖျော်ဖြေတီးခတ်ပြသခြင်းဖြင့် ခရီးသွားဧည့်သည်များအား တစ်ထူးခြားသည့် တေးဂီတအလှအပနှင့် သဘာဝတောငှက်တို့၏ အော်မြည်သံများက လည်း ဆွဲဆောင်လျက်ရှိနေပါသည်။ ကျေးရွာအတွင်း လက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် ကူညီထောက်ပံ့လျက်ရှိပါသည်။

ခရီးသွားဧည့်သည်များ ဒုတိယအများဆုံး သွားရောက်လည်ပတ်ကြသည့်ခရီးစဉ်မှာ တနီးလားလဲကျေးရွာဖြစ်ပါသည်။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် လွိုင်ကော်မြို့မှ မိနစ် ၂၀ အတွင်း သွားရောက်နိုင်ပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အထူးကောင်းမွန်ပါသည်။ ကျေးရွာလမ်းကြောင်းအတွင်း ထီးပွင့်ကန်နှင့် ကန်ချောင်းဆင့် စသည့်နေရာများသို့လည်း သွားရောက်နိုင်ပါသည်။ တနီးလားလဲကျေးရွာသည် ကယားလူမျိုးများ အဓိကနေထိုင်ရာရွာကြီးဖြစ်ပါသည်။ ခရီးသွားဧည့်သည်များအနေဖြင့် ကျေးရွာအတွင်း ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဝေလေ့ထုံးစံများကို လေ့လာနိုင်ရုံသာမက ကျေးရွာအတွင်း နွားလှည်းများ စီးရင်း လေ့လာကြည့်ရှုခံစားနိုင်ပါသည်။ ကျေးရွာအတွင်းရှိ ကြာကန်သို့လည်း သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်ပါသည်။

ကန်ချောင်းဆင့် ရေကန်များတွင် ငါးဖမ်းခြင်း၊ ရေကူးခြင်းများကို ခရီးသွားဧည့်သည်များမှ လုံခြုံစိတ်ချစွာ အပန်းဖြေနိုင်စေရေးအတွက် ကျေးရွာနေပြည်သူများကို ပညာပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေပါသည်။ ဧည့်လမ်းညွှန်များကလည်း ကယားလူမျိုးတို့၏ရိုးရှင်းသည့် တစ်နေ့တာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပုံ၊ ရိုးသားပျော်ရွှင်သည့် လူမှုစရိုက်များ၊ ကယားလူမျိုးတို့၏ ရိုးရာပွဲတော်များကို ဝေဝေဆာဆာရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းဖြင့် ဧည့်သည်၏ ကျေနပ်မှုကိုရရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၄ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စားသုံးသူမြှင့်တင်ရေးဦးစီးဌာန၊

ပန်ပက်ကျေးရွာသားငါးဦး၊ တနီးလားလဲကျေးရွာသားငါးဦးနှင့် ITC ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ထိုင်းနိုင်ငံ မယ်ဟောင်ဆောင်ခရိုင်အတွင်းရှိ မွန်ပေါင်ကျေးရွာ၊ မွန်ပန်ကျေးရွာ၊ ကျားပိုလ်ကျေးရွာနှင့် မယ်ဟောင်ဆောင်မြို့ပေါ်သို့ သွားရောက်ခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ သွားရောက်သည့် အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ခရီးသွားကဏ္ဍကိုလေ့လာရန်နှင့် ပန်ပက်ကျေးရွာ၊ တနီးလားလဲကျေးရွာသားတို့ ခရီးသွားကဏ္ဍအပေါ် ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာစေရန်နှင့် အတူယူနိုင်ရန်တို့အတွက် ဖြစ်ပါသည်။ ခရီးစဉ်တွင် ကျေးရွာသားရွာ၌ တစ်ညစီအိပ်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာများ၌ စုပေါင်း၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လေ့လာခဲ့ကြပါသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ကျေးရွာများ၌ ဝါးနှင့်ပြုလုပ်သည့် လက်မှုလုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံခြားသားများအား ဆွဲဆောင်နိုင်သည့်ကိစ္စတွေ့ရှိခဲ့ရပါသည်။ လက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ခရီးသွားဧည့်သည်များကိုယ်တိုင် ပါဝင်လုပ်ဆောင်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ထားသည့်ကိစ္စလည်း သိရှိခဲ့ရပါသည်။ ၎င်းတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ရိုးရာဝတ်စုံများကိုလည်း ရက်လုပ်ရောင်းချပြီး ကိုယ်ပိုင်အမှတ်တံဆိပ်များ ရိုက်နှိပ်ထားသည့်ကိစ္စ တွေ့ရှိခဲ့ရပါသည်။

ကယားပြည်နယ် အနေဖြင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးနှင့် ဒေသခံများအကျိုးကျေးဇူးများ ခံစားရရှိနိုင်ရေးအတွက် ခရီးစဉ်ဒေသများနှင့် ကျေးရွာများ၌ ထုတ်ကုန်အသစ်များ၊ ဝန်ဆောင်မှုအသစ်များနှင့် ခရီးသွားဧည့်သည်များကို ပိုမိုဆွဲဆောင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းသွားရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပန်ပက်ကျေးရွာနှင့် တနီးလားလဲကျေးရွာများကို ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး ကျန်ကျေးရွာများကိုလည်း ခရီးသွားကဏ္ဍတွင် ပါဝင်လာအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန် မဟာဗျူဟာများ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါသည်။

မကြာမီ ကယားပြည်နယ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ မယ်ဟောင်ဆောင်ဒေသ အကြား (BP-13) နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်း ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ၁၇-၇-၂၀၁၅ ရက်တွင် သံလွင်တံတား(ဖာဆောင်း)ကို အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်လာသည်နှင့်အမျှ မယ်ဟောင်ဆောင်ဒေသနှင့် အပြန်အလှန် သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်ကြတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် မကြာမီကာလအတွင်း ငွေတောင်ပြည်တွင် ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆောင်ရွက်ချက် အသီးအပွင့်များ ပြောဆိုလေ့လာတော့မည် ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

မြင့်အောင်နိုင်(ပန်းလောင်မြေ)

# အဆင့်မြင့်ပြိုင်ပွဲထားသော ခေတ်မီဥက္ကလာဂေါက်ကွင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဝေဇယန္တလမ်းနှင့် သံသုမာလမ်းကြား ဂန္ဓမာလမ်းပေါ်တွင်တည်ရှိသည့် ဥက္ကလာဂေါက်ကွင်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါဂေါက်ကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ဥက္ကလာဂေါက်ကွင်းကို ၁၉၉၄ ခုနှစ် မတ် ၁၈ ရက်က မြေဧကအကျယ် ၂၀၀ ဒသမ ၆၀ ပေါ်တွင် သုံးကော်နာ ၂၇ ကျင်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးကွင်းတစ်ကွင်းဖြင့် စတင်ဖောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဇွန် ၃၀ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် မိုးရာသီ၌ရေဝပ်ပြီး မကစားနိုင်ခြင်း၊ ကွင်းအနေအထား အရည်

အသွေး ကျဆင်းခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် သုံးကော်နာမှ နှစ်ကော်နာ ၁၈ ကျင်းကို ခေတ်မီအဆင့်မြင့်ကွင်းအဖြစ် ဖောက်လုပ်ရန် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှ စတင်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ယခုအခါ အဆင့်မြင့်ပြိုင်ပွဲလုပ်ငန်းများပြီးစီးပြီဖြစ်၍ အသစ်ထပ်မံဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ရာ ယနေ့မှစတင်၍ အဆင့်မီသော အကောင်းဆုံး ဝန်ဆောင်မှုများနှင့်အတူ ဂေါက်သီးရိုက်ဂါသနာရှင်များ ဂေါက်သီးရိုက်ကစားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(မြဝတီ)



## (၅၈)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဇတံခွန်စိုက်ပေး ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ

လားရှိုး ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)လားရှိုးမြို့၌ ဒီဇင်ဘာလ စတုတ္ထပတ် လူထုလမ်းလျှောက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၅ နာရီခွဲက မြို့တော်ခန်းမရှေ့စုရပ်၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစဝ်အောင်မြတ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ စုစုပေါင်း ၁၀၀၀၀ ကျော် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် နံနက် ၆ နာရီတွင် လားရှိုးမြို့ ဂေါက်ကလပ်၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကကြီးများကျင်းပသည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် (၅၈)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဇတံခွန်စိုက်ပေး ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျင်းပအမှတ်(၁) တီခိုတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က Smoke Ball ဂေါက်သီးရိုက်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်ပေါင်း ၂၅ မြို့နယ်မှ အမျိုးသားပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းပေါင်း ၅၂ သင်းနှင့် မြို့နယ်ပေါင်း လေးမြို့နယ်မှ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းပေါင်းလေးသင်းတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင် ၃၆၄ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။ (ပြည်နယ် ပြန်/ဆက်)



၂၀၁၅ ခုနှစ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဒီဇင်ဘာလူထုအားကစားလအဖြစ် စနေနေ့အပတ်စဉ် နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့ ပညာရေးကောလိပ်ကျောင်း အားကစားကွင်း၊ မန္တလေးသီရိအားကစားကွင်းတို့တွင် ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတို့က စုပေါင်းကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုလေ့ကျင့်ခန်း အတွဲ(၁)၊ (၂)တို့ကိုစုပေါင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြပြီး လူထုအားကစားလ နောက်ဆုံးစတုတ္ထပတ် စနေနေ့ ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ လမ်းလျှောက်ပွဲဆင်နွှဲကြသော ပြည်သူများသည် ဗထူးအားကစားကွင်း၌ စုပေါင်းကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုလေ့ကျင့်ခန်းအတွဲ(၁)၊ (၂) တို့ကို စုပေါင်း တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

# ပြည်တွင်းကစားသမားများဖြင့် ပြိုင်ဘက်များကို အန်တုမည် ဆောက်သမ်



၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေး ပြိုင်ပွဲမှာ မကြာမီစတင်တော့မည် ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှာ ကစားသမားသစ်များ ခေါ်ယူကာ အပြိုင်အဆိုင် ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံခြားသား ကစားသမားများ အပြိုင်အဆိုင်ခေါ်ယူနေသည့် MNL ကလပ်အသင်းများတွင် ထူးထူးခြားခြား ပြည်တွင်းကစားသမားများဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်မည့်အသင်းမှာ

ဆောက်သမ်အသင်းဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်အသင်းသည် ယခု ရာသီမှ MNL သို့ တန်းပြန်တက်လာ သည့်အသင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆ ရာသီ ပထမအကျောပွဲစဉ်များကို ပြည်တွင်း နည်းပြ၊ ပြည်တွင်းကစားသမားများ ဖြင့်သာ ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်အသင်းသည် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မွန်ပြည်နယ် ကိုယ်စားပြုထားသည့်အသင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၀၉ ခုနှစ်ကတည်းက တည်ထောင် ထားသည့်အသင်းဖြစ်သည်။ ဆောက် သမ်အသင်းသည် အသင်းစတင် တည်ထောင်ချိန်ကလည်း နိုင်ငံခြား သားများမခေါ်ဘဲ ပြည်တွင်းကစား သမားများဖြင့်သာ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ဖူးပြီး နောက်ပိုင်းမှသာ နိုင်ငံခြားသား ကစားသမားများ ခေါ်ယူအသုံးပြုခဲ့

ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်အသင်း သည် MNL တွင် အမြင့်ဆုံး အောင်မြင်မှုအဖြစ် ၂၀၁၀ ရှုံး၊ ထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယနေရာရရှိ ခဲ့ပြီး အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲတွင် ထင် သလောက် အောင်မြင်မှုမရခဲ့ပေ။ ဆောက်သမ်အသင်းသည် ၂၀၁၄ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲတွင် ရလဒ်များ ဆိုးရွားခဲ့သောကြောင့် တန်းဆင်းခဲ့ရပြီး ၂၀၁၅ ရာသီတွင် ပထမတန်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရသည်။ တန်းဆင်းခဲ့ရသည့် ဆောက်သမ် အသင်းမှာ နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးမြလွင်အားခန့်အပ်ပြီး ပြည်တွင်း ကစားသမားများဖြင့်သာ ယှဉ်ပြိုင် ခဲ့သည်။ ပြည်တွင်းနည်းပြ၊ ပြည်တွင်း ကစားသမားများ၏ စွမ်းဆောင်မှုများ ဖြင့် ဆောက်သမ်အသင်းမှာ ပထမ

တန်း၌ တစ်ရာသီသာကစားခဲ့ရပြီး ချန်ပီယံဆုပင်ရရှိကာ MNL သို့ တန်းပြန်တက်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်အသင်းသည် ချန်ပီယံ ဆုရယူပေးပြီး တန်းပြန်တက်ခွင့် ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးခဲ့ သည့် ဦးမြလွင်အား နည်းပြချုပ် အဖြစ် ဆက်လက်တာဝန်ပေးထားပြီး အသင်းဘုတ်အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက် အရ ပထမအကျောကို ပြည်တွင်း ကစားသမားများဖြင့်သာ ယှဉ်ပြိုင် မည်ဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်အသင်း သည် အသက်အရွယ်ပိုင်းအရ ပြည်တွင်းကစားသမားအချို့နှင့် လမ်း ခွဲခဲ့ပြီး ပြည်တွင်းကစားသမားလေးဦး သာ ခေါ်ယူထားသည်။ ဆောက်သမ် အသင်းသည် သော်ဇင် (နေပြည် တော်)၊ သန့်ဇင်ဦး (ရွှေကပင်)၊ မြတ်တိန်းကျော်(မကွေး)နှင့် ကျော်ဖြိုး ဝေ(တနင်္သာရီ) တို့ကိုခေါ်ယူထားပြီး ယခင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် ကစားသမား ၂၆ ဦးနှင့်ပေါင်းကာ ကစားသမား ၃၀ ဖြင့် MNL ပြိုင်ပွဲကို ယှဉ်ပြိုင် မည်ဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်အသင်း တွင် ကာလရှည်ကစားခဲ့သည့် အောင်ရဲထွန်း၊ ရန်မျိုးအောင်၊ ဇင်မျိုး ဝင်း တို့အပါအဝင် ကျော်ဇင်ဝင်း၊ မျိုးဝင်းထွန်းနှင့် တင်နိုင်ထွန်းတို့မှာ ရာသီအစတွင် လမ်းခွဲခဲ့သော်လည်း ဆောက်သမ်အသင်းမှာ လူငယ်ကစား သမားများကို အခြေခံကာ ဖွဲ့စည်း ထားကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေး ပြိုင်ပွဲဝင်မည့် ဆောက်သမ်အသင်း တွင် အုပ်ချုပ်သူအဖြစ် ဦးမြလွင်၊ နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးမြလွင်၊

လက်ထောက်အုပ်ချုပ်သူနှင့် ဂိုး နည်းပြအဖြစ် ဦးမြလွင်၊ လက်ထောက်နည်းပြနှင့် ကြံ့ခိုင် ရေးမျိုးအဖြစ် ဦးအောင်သန်းတို့က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်အသင်းသည် ရာသီကြို ခြေစမ်းပွဲများအဖြစ် အသင်းကြီး

## သတင်း - ညီမြတ်သော်တ ဖတ်ပုံ - ဖိုးသော်ဇင်



ဆောက်သမ်အသင်းအုပ်ချုပ်သူ ဦးမြလွင်

တနင်္လာ၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့သောကြာနေ့တွေမှာ လေ့ကျင့်ပါတယ်။ ကျန်တဲ့ရက်ညနေ ပိုင်းမှာတော့ ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှု အပိုင်းတွေကို လေ့ကျင့်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာလဝက်ကစပြီး နည်းဗျူဟာ ပိုင်းနဲ့ကြံ့ခိုင်မှုအပိုင်းကို ဦးစားပေး လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။

“နိုင်ငံခြားသား မခေါ်တာက အသင်းဘုတ်အဖွဲ့ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက် ဖြစ်ပြီး ပထမအကျောကို ပြည်တွင်း ကစားသမားတွေနဲ့ပဲ ယှဉ်ပြိုင်မှာပါ။ ပထမအကျောရလဒ်ကို ကြည့်ပြီးမှ ရာသီဝက်အပြောင်းအရွှေ့ကာလမှာ အပြောင်းအလဲလုပ်မှာပါ။ အသင်း ကတော့ MNL မှာ နောက်ဆုံးကစား ခဲ့တဲ့ ၂၀၁၄ ရာသီထက်ပိုကောင်းတယ် လို့ထင်ပြီး ပထမတန်းမှာကစားခဲ့တဲ့ အတွေ့အကြုံက ကစားသမားတွေ အတွက် အကျိုးရှိစေပါတယ်။ အသင်းရဲ့ အဓိကရည်မှန်းချက်က တန်းမဆင်းရဖို့ဖြစ်ပြီး အလယ် အလတ်အဆင့်မှာ ရပ်တည်နိုင်ဖို့ဖြစ် ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆောက်သမ် အသင်းသည် မော်လမြိုင်ကွင်းကို အိမ်ကွင်း အဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေပြီး ၂၀၁၆ ရာသီတွင် စတင်ကျင်းပ နိုင်ဖွယ်ရှိနေသည်။ လက်ရှိတွင် မှာဖြစ်ပြီး လူငယ်အသင်းက သုံးဦး နဲ့အသစ်ခေါ်ထားတဲ့လေးဦး စုစု ပေါင်း ၃၀ နဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ အသင်းအနေနဲ့ တနင်္လာနေ့ကနေ စနေနေ့အထိ နံနက်ပိုင်း ပုံမှန် လေ့ကျင့်ပြီး ညနေပိုင်းမှာတော့



ဆောက်သမ်အသင်း လေ့ကျင့်မှုများပြုလုပ်နေစဉ်။







ရန်ကုန်မြို့၊ ပြအမွေအနှစ်များရဲ့ ရာဇဝင်



သတင်းဆောင်းပါး-ခင်ရတနာ  
ဓာတ်ပုံ-မေဦးမိုး

ယခင်က ရှိတီအိုင်ကျောင်းဆင်းလက်မှတ်သာ ပေးအပ်နိုင်ခဲ့သော ကျောင်းကြီးတွင် Associateship of the Government Technical Institute မှ ပေးအပ်သည့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ကို စတင်ပေးအပ်နိုင်ခဲ့သည်။

ပထမဆုံးအမျိုးသမီး ကျောင်းသူများကို ၁၉၅၀ ပြည့်လွန်ကာလများတွင် လက်ခံသင်ကြားပေးခဲ့ပြီး အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီး၏ ပထမဆုံးသော ကျောင်းသူမှာ ဒေါ်နော်မာဂရက်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီ လက်ထက်တွင်မူ တပ်မတော်မှ သင့်တော်သူများကို အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်းဝင်းအတွင်း သင်တန်းများပေးအပ်ခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာပေါင်းများစွာကို ဆက်တိုက်ပေးထုတ်ပေးခဲ့ရာ ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် ကျောင်းကြီး နှစ်တစ်ရာတိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သဖြင့် ကျောင်းရှေ့တွင် နှစ်တစ်ရာပြည့် အထိမ်းအမှတ်ကျောက်စာတိုင်ကို ကျောင်းသားဟောင်းများက စိုက်ထူခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းကို အင်္ဂလိပ်စာနှင့် သင်္ချာနှစ်ဘာသာပေါင်း ရမှတ် ၅၅၀ အထက်ရရှိသူများအား ဝန်ထမ်းသင်တန်းသား၊ စံပြအင်ဂျင်နီယာ ကျောင်းသားများအဖြစ် မွေးထုတ်ပေးရာတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အဆိုပါကျောင်းကြီးတွင် ကျောင်းအိပ်ကျောင်းစားအဖြစ် ပညာသင်ကြားခွင့်ပေးခဲ့သည်မှာ ၂၀၀၆ ခုနှစ်အထိဖြစ်သည်။

၂၀၀၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၆ရက်တွင် အဆိုပါ အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီးကို ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပြီး ယခုအခါ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းများကို ငှားရမ်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရှိရသည်။

“ကျောင်းကြီးမှာ အရင်လို သင်ကြားမှုတွေကို မြင်ချင်ပါတယ်။ ကျောင်းကြီး ပိတ်ထားရတာကိုမြင်တော့ ကျွန်တော်တို့အားလုံး စိတ်မကောင်းကြဘူး။ နှစ်ပေါင်း ၁၂၀ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကို အခုလ ၁၂ ရက်နေ့ကျကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ ကျောင်းတော်ကြီး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရဖို့ ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းသား ဟောင်းတွေ ကြိုးစားနေကြပါတယ်” ဟု ကျောင်းသားဟောင်း ဦးဝင်းမော်က ပြောကြားသည်။

ယခုအခါ ကျောင်းတော်ကြီးမှာ နှစ်ကာလကြာညောင်းလာခဲ့သဖြင့် ပြန်လည်မွမ်းမံရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်သည်။ ခရေရန်၊ ကံကော်ရန်တို့ သင်းပျံ့ရာ ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီး၏ စာသင်ခန်းများတွင် ပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူအပေါင်းတို့နှင့် အတိတ်ကို လွမ်းဆွတ်နေပါကြောင်း။

ကံကော်ရန်၊ ခရေရန်တို့ ထုံလွှမ်းနေသော လွှမ်းမောပွယ်ရာ အတိတ်ရဲ့ ကျောင်းတော် သို့မဟုတ် အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်း

အုတ်နီရောင်ထူထည်ကြီးမားသော ကျောင်းဆောင်ကြီးကို မြင်လိုက်ရသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် အေးချမ်းခြင်း၊ ငြိမ်သက်ခြင်းတို့ကို တစ်ပြိုင်တည်းခံစားလိုက်ရသလိုပင်။

ခြံတံခါး၏ အရှေ့ဘက်တည်တည်မှမြင်တွေ့ရသည့် ပင်မအဆောက်အအုံ၏ အနောက်ဘက်သို့ ကွေ့ပတ်ဝင်ရောက်ခွင့်ရမည်ဆိုပါက တံခါးများ ပိတ်ထားသည့် အဆောင်ဆောင်အခန်းခန်းသော စာသင်ခန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ထိုမှအနောက်ဘက်သို့ ဆက်ကာဆက်ကာ ဝင်ရောက်သွားပါက လွန်ခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်များစွာဆီက စည်ကားခဲ့ဖူးသည့် ရှိတီအိုင်အဆောင်နေကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ လွမ်းမောပွယ်ရာ ကံကော်လမ်းနှင့် ခရေရန်တို့ကိုလည်းကောင်း မြင်တွေ့နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ထိုနေရာသည် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာပေါင်း များစွာတို့ကို မွေးထုတ်ပေးခဲ့သည့် အင်းစိန်ရှိတီအိုင် ကျောင်းတော်ကြီးဖြစ်ပြီး ယခုအချိန်တွင် ကျောင်းတော်ကြီး၏ သက်တမ်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၁၂၀ တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီး၏ အတိတ်ကို လေ့လာကြည့်သည့်အခါ ၁၈၉၅ခုနှစ် ဧပြီ ၁ရက်တွင် မြို့မကျောင်းလမ်း ခြံအမှတ် (၂၉၇)တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်သော အစိုးရပိုင် စက်မှုလက်မှုကျောင်းကြီးမှ စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော စက်မှုအင်ဂျင်နီယာကျောင်းတစ်ခုဖြစ်ခဲ့ပြီး မြန်မာလူမျိုးကျောင်းသားဦးရေသည် အလွန်နည်းပါးခဲ့ကာ ပထမဆုံးသော မြန်မာကျောင်းသားမှာ လေးမျက်နှာမြို့သား မောင်မြဆိုသူဖြစ်ကြောင်း ရှိတီအိုင်သမိုင်းတွင် ဖတ်ရှုရသည်။

မန္တလေးမြို့တွင် အခြေချခဲ့ပြီး ကျောက်စာဝန်အဖြစ် အငြိမ်းစားယူခဲ့သည့် ကျောက်စာဝန်ဦးမြသည် ၎င်းတတ်ကျွမ်းထားသည့် စက်မှုနည်းပညာများကို ပြန်လည်ဖြန့်ဝေနိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းဆရာအဖြစ် အမှုထမ်းခဲ့သကဲ့သို့ ၎င်းစတင်တက်ရောက်ခဲ့သည့် အစိုးရအင်ဂျင်နီယာကျောင်းသို့လည်း မြန်မာလူမျိုးများက ၁၉၀၀ ပြည့်လွန်နှစ်များတွင် တက်ရောက်သူများပြားလာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အင်းစိန်ရွာမှ ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီးကိုမူ ၁၉၀၈ ခုနှစ်တွင် စက်မှုလက်မှု ကျွမ်းကျင်သူ အင်ဂျင်နီယာများကို ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ မွေးထုတ်ပေးရန်ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကျောင်းအုပ်ကြီး မစ္စတာ အက်ဖ်အိပ်ချ်အို ကွန်နောမက်ချယ်က ဦးဆောင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မူလမြို့မကျောင်းလမ်းတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ကျောင်းနာမည်အစား Government School of Engineering and

Technical High School အဖြစ် အမည်ပြောင်းကာ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပင်မအဆောက်အအုံကြီးအား ၁၉၀၈ မတိုင်မီ ၁၉၀၀ ပြည့်လွန်နှစ်ကတည်းက တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်း သမိုင်းစာအုပ်တွင် ဖော်ပြထားသော်လည်း တည်ဆောက်မှုဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုတော့ မသိရှိရပေ။ ကျောင်းကြီးမှာ အင်းစိန်မြို့နယ်တွင်တည်ရှိပြီး အကျယ်အဝန်းမှာ ၄၁ ဒသမ ၉၉၇ ဧကရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျန်ရှိသည့်အဆောက်အအုံများကို ၁၉၂၂ ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး အဆိုပါလက်ရာများမှာ အင်းစိန်မူလ ပင်မကျောင်းသားဟောင်းများနှင့် ဗြိတိသျှလူမျိုးဆောက်လုပ်ရေးအင်ဂျင်နီယာများက တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လေ့လာသိရှိရသည်။

ဝိတိုရိယခေတ် ဗိသုကာလက်ရာများအတိုင်း ခိုင်ခံ့ခြင်း၊ ထူထည်ကြီးမားခြင်း၊ အနုသုခုမလက်ရာများဖြင့် မှန်ကွက်များ၊ ပြတင်းများနှင့် အခန်းတံခါးကြီးများကို လှပရိုးစင်းစွာ ခြယ်သထားပြီး အခန်းတိုင်းသည် လေဝင်လေထွက်ကောင်းမွန်ခြင်း၊ နေရောင်ကောင်းစွာ ရရှိခြင်းတို့အပြင် အောက်ခံအခင်းအကျင်းမှာလည်း အခန်း၏ အနေအထားနှင့် လိုက်လျောညီထွေစွာ စီစဉ်ထားသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

ပင်မအဆောက်အအုံကြီးတွင် စာသင်ခန်းမကြီး ခြောက်ခန်းနှင့် ဧည့်ခန်း၊ ပုံဆွဲခန်း၊ ရုံးခန်း၊ ဓာတ်ခွဲခန်း၊ စာကြည့်ခန်းနှင့် ကျောင်းအုပ်ကြီး ရုံးခန်းများ ပါဝင်ပြီး ကျောင်းဆောင်များ၏ အလယ်တွင် စတုရန်းပုံမြေကွက်ငယ်ကို မျက်စိပသာဒဖြစ်စေရန် ချန်လှပ်ထားကာ ဥယျာဉ်ငယ်သဖွယ် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း ခန့်မှန်းရသည်။

၁၉၁၂ခုနှစ်တွင် ကျောင်းအုပ်ကြီး မစ္စတာ အေ ပီ မောရစ်စ်က တာဝန်ယူခဲ့ပြီး ထိုအချိန်တွင် ကျောင်းသားဦးရေမှာ ပိုမိုများပြားလာသဖြင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ဆရာများပါ လာရောက်အားဖြည့် သင်ကြားပေးခဲ့ရသည်။ ၁၉၂၆ ခုနှစ်တွင် မောရစ်စ်ပညာသင်ဆုကို စတင်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး ကျောင်းကြီးကိုလည်း မစ္စတာမောရစ်စ် အုပ်ချုပ်စဉ်ကာလအတွင်း Government Technical Institute ဟု စတင်ခေါ်ဝေါ်ခဲ့သည်။

ပထမဆုံး အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီး၏ မြန်မာလူမျိုးကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးမှာ ဆရာဦးဘလှဖြစ်ပြီး ၁၉၃၆ခုနှစ်မှ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်အထိ တာဝန်ယူခဲ့ကြောင်း။

သူ့လက်ထက်တွင် အဆောင်နေကျောင်းသားများအတွက် Main Burmese Mess ကိုဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ကြောင်း သမိုင်းမှတ်တမ်းများအရ သိရှိရသည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလ ၁၉၄၁ ခုနှစ်တွင် ဂျပန်စစ်တပ်က အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီးကို ဆေးရုံအဖြစ် အသုံးပြုခဲ့ပြီး ရင်ခွဲရုံအဖြစ်လည်း အသုံးပြုခဲ့သေးကြောင်း အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်း နှစ် ၁၂၀ ပြည့် အခမ်းအနားမှတ်တမ်းများမှ သိရှိရသည်။

၁၉၅၀ပြည့်နှစ်များတွင်မူ ဓနသဟာယနိုင်ငံများမှ ရရှိသည့် ကိုလံဘိုစီမံကိန်း အထောက်အပံ့ဖြင့် အင်းစိန်ရှိတီအိုင်ကျောင်းကြီးကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ကျောင်းအုပ်ကြီးအဖြစ် ဆရာကြီး ဦးဘရှင်က တာဝန်ယူခဲ့သည်။



အင်းစိန် အေဂျီတီအိုင်ကျောင်းရှေ့ အဝင်မုခ်ဦးကို တွေ့ရစဉ်။

# ရွှေရောင်သဲသောင်ပြင်နှင့် ကမ်းခြေသစ်ဆီသို့

ခရီးသွားဆောင်ပါး



သတင်းဆောင်းပါး-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ၊ ဓာတ်ပုံ-မောင်ချစ်ကြည်

ထားဝယ်မြို့ရှိ နဘူးလယ်ကမ်းခြေကို တွေ့ရစဉ်။

ထားဝယ်မြို့က ကျွန်တော်နှင့်မိမိ၊ တာဝန်ဖြင့်မကြာခင်ရောက်ခဲ့ဖူးသည်။ မြို့ပြပုံစံတည်ရှိသော်လည်း အထပ်မြင့်နေအိမ်တိုက်တာသိပ်မရှိ။ သို့သော် အထပ်မံမရှိအိမ်တိုက်တာများ၊ ကတ္တရာလမ်းများက ထားဝယ်မြို့ဂုဏ်ဒြပ်နှင့် လိုက်ဖက်ညီစွာရှိနေသည်။ ထားဝယ်မြို့ကိုရောက်တိုင်း မောင်းမကန်ကမ်းခြေသို့ရောက်ဖြစ်သည်။ အချိန်လုံလောက်စွာ မရသော်လည်း ရသည့်အချိန်ထဲမှရောက်အောင်သွားကာ ပင်လယ်လေကိုတစ်ဝှေ့ရှိုက်ပြီးမှပြန်သည်။ ဆားဓာတ်ပါသော ပင်လယ်လေက လူ့ကျန်းမာရေးကိုကောင်းစွာအကျိုးပြုသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ယခုတစ်ခေါက်တာဝန်ဖြင့် ထားဝယ်မြို့သို့ရောက်ချိန်တွင် လူသွားလာမှုနည်းသော နဘူးလယ်ကမ်းခြေသို့သွားရောက်ရန် ဒေသခံ ကိုခင်မောင်က တိုက်တွန်းသဖြင့် နံနက် ၇ နာရီခန့်၌ ထားဝယ်မြို့မှ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ထွက်လာခဲ့သည်။

ဒီဇင်ဘာ နံနက်ခင်းမိုးလားမသိ အအေးဓာတ်ကဲနေသည်။ ဆိုင်ကယ်လေးတိုးမှုကြောင့် ချမ်းစိမ့်စိမ့်ဖြစ်လာရာ အပြင်အကျိုကိုလည်းအထိ ဖိစိမ့်တင်ပြီး လေတိုးမှုကို ကာကွယ်လိုက်သည်။ လမ်းကအဆင်းအတက်များပြီး မကျဉ်းမကျယ်ဖောက်လုပ်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။ အချို့နေရာများတွင် လမ်းလှည့်သွား အချို့လမ်းပြုပြင်နေသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။ နဘူးလယ်ကမ်းခြေသည် မောင်းမကန်ကမ်းခြေမြောက်ဘက် ၁၂ မိုင်ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိနေသော သဘာဝကမ်းခြေတစ်ခု ဖြစ်သည်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်မပျက်စီးဘဲ တည်ရှိနေသော ကမ်းခြေတစ်ခုအလား တည်ရှိနေသည်ဟု ဆိုသဖြင့် စိတ်ဝင်စားမိသည်။ ဆိုင်ကယ်စီးကျွမ်းကျင်မှု၊ ကားလမ်းသဘောတရားနားလည်မှုတို့ကြောင့် ဆိုင်ကယ်များ မတော်တဆဖြစ်မှု မရှိကြောင်း သိရသည်။ လမ်းခရီးတစ်လျှောက်လုပ်ငန်းသုံးမော်တော်ယာဉ်အချို့ မောင်းနှင်သွားလာနေသည်။ ဆိုင်ကယ်အချို့ ကျော်တက်မောင်းနှင်သွားရာဒေသခံလူငယ်အချို့ လိုက်ပါသွားသည်ကို တွေ့ရသည်။ “အဲဒါ နဘူးလယ်ကမ်းခြေကို သွားကြမယ့်လူငယ်တွေပဲ” ဟု ကိုခင်မောင်က ပြောသည်။ နဘူးလယ်ကမ်းခြေက ခရီးသွားဧည့်သည် အရောက်အပေါက်နည်းပြီး ဒေသခံလူငယ်အချို့ သွားရောက်လည်ပတ်မှုတော့ရှိကြောင်း သိရသည်။ လမ်းခရီးတစ်လျှောက် ရွာငယ်အချို့ကို မြင်တွေ့

ရသည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုကြသော်လည်း အချို့မှာ ပင်လယ်ပြင်၌ ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ကြသူများလည်း ရှိနေသည်။ ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန်လုပ်ငန်းများတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နေသော ဒေသခံလူငယ်များလည်း ရှိနေရာ နိုင်ငံတကာနှင့် ဆက်စပ်ပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်နေသော အထူးစီးပွားရေးဇုန်ကြောင့် မကြာမီအချိန်အတွင်း ထားဝယ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတော့မည်ဟု တွေးမိသည်။ အချိန်တိုအတွင်း နဘူးလယ်ကမ်းခြေသို့ ရောက်ရှိလာသည်။ ကမ်းခြေတစ်လျှောက် အပေါ်စီးမှလှမ်းမျှော်ကြည့်လိုက်ရာ ရွှေရောင်ဆန်သော သဲသောင်ပြင်ကို အံ့ဩစွာမြင်တွေ့လိုက်ရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကမ်းခြေအတော်များများသို့ ရောက်ခဲ့ဖူးသည်။ သဲဖြူများဖြင့် လှပစွာ တည်ရှိနေသော ငပလီကမ်းခြေ၊ သဲဖြူနှင့် ခဲရောင်ရောပြွမ်းနေသည့် ချောင်းသာနှင့် ငွေဆောင်ကမ်းခြေ၊ ခဲရောင်သဲသောင်ပြင်များဖြင့် တည်ရှိနေသော မောင်းမကန်နှင့် စက်စဲကမ်းခြေတို့ကား မြင်တွေ့ရမှု ထူးခြားကွဲပြားခြင်း သိပ်မရှိလှ။ တစ်မျိုးစီလှပပြီး ကြည်နူးဖွယ်ရာကောင်းသည်။ ယခု နဘူးလယ်ကမ်းခြေက ရွှေရောင်ဆန်သောသဲသောင်ပြင်ကြောင့် ထူးခြားမှုကတစ်မျိုး တစ်ဖုံ၊ မြင်တွေ့ရသည်ကပင် စိတ်နှလုံးကို ဖမ်းယူညှိုးစားထားနိုင်လေပြီ။ ကျွန်တော်တို့ကမ်းခြေသို့ ဆင်းခဲ့သည်။ နဘူးလယ်ကမ်းခြေက အခြား ကမ်းခြေများနှင့်မတူ

အနားပင်တန်းမရှိ။ ပင်လယ်ရေနှင့် လေဒဏ်ခံနိုင်သော အပင်များကို အုပ်အုပ်ဆိုင်ဆိုင်တွေ့ရသည်။ သို့သော် လှလှပပတော့မဟုတ်။ သစ်ပင်များက ကမ်းခြေနှင့် သဲသောင်ပြင်ကိုလည်း အနားသတ်ပေးထားသည့် မြင်ကွင်းကြောင့် သဘာဝအတိုင်း အရိုင်းပန်းချီတစ်ချပ်သဖွယ် တည်ရှိနေသည်။ ပင်လယ်ပြင်ကို ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်လာသောလေကို ရှူရှိုက်ရင်း မျက်စိတစ်ဆုံး ရေပြင်အတိ ပြီးနေသည့် ပင်လယ်ပြင်ကို လှမ်းမျှော်ကြည့်ရင်း စိတ်ကျဉ်းကျပ်မှု၊ ဖိစီးမှု၊ မွန်းကျပ်မှုများ လွင့်စဉ်သွားသလို ခံစားလိုက်ရသည်။ အေးချမ်းသည့်မြင်ကွင်း၊ ပွင့်လင်းသည့်မြင်ကွင်း။ နေရောင်ထိတွေ့မှုကြောင့် ပင်လယ်ရေပြင်တွင် ရောင်ပြန်ထွက်ပေါ်လျက်ရှိသည်။ ကမ်းခြေအနီးရေပြင်ကား အပြာရောင်သန်းလျက်၊ လှိုင်းခေါက်လေးများ၏ တလိမ့်လိမ့်ဖြင့် ကမ်းခြေတစ်လျှောက် အဆက်မပြတ် ရိုက်ခတ်နေမှုက သဘာဝစည်းချက်သံအလား ထွက်ပေါ်နေသည်။ နေရောင်ကြောင့် ရွှေရောင်ဖြစ်နေသော သဲသောင်ပြင်က ကျယ်ဝန်းပြန့်ပြူးသော နေရာများရှိ သလို ကျဉ်းမြောင်းသော ကမ်းခြေအနေအထားလည်းရှိနေသည်။ ဒေသခံအချို့နှင့် ခရီးသွားဧည့်သည်တစ်ဦး၊ စုစည်းစုစည်း မြင်တွေ့ရသည်။ ဧည့်သည်ရောက်ရှိမှုကိုပါး၍လားမသိ၊ ကမ်းခြေတွင် အမှိုက်သရိုက်များ ရှင်းလင်းနေသည်။ ကမ်းခြေသဲသောင်ပြင်အတိုင်း လျှောက်လာခဲ့ရာ

ကျောက်တုံးကြီးတစ်တုံးပေါ်တွင် တည်ထားသောစေတီငယ်တစ်ဆူကိုလှမ်းမြင်ဖူးတွေ့ရသည်။ အမည်းရောင်ကျောက်တုံးကြီးပေါ်မှ ရွှေရောင်ဝင်းပနေသော စေတီငယ်ဖြစ်သည်။ ပင်လယ်ပြင်နှင့်စေတီငယ်မြင်ကွင်း၊ စေတီငယ်နှင့် ကမ်းခြေသဲသောင်ပြင် မြင်ကွင်းတို့ကား ထူးထူးခြားခြား ကြည့်နူးသပွယ်စွာ တည်ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။ စေတီငယ်တည်ထားကိုးကွယ်ရာ ကျောက်တုံးကြီးအနီး ကြီးမားသောကျောက်တုံးများကို ကမ်းခြေ၌ တွေ့မြင်ရသည်။ ပင်လယ်ရေနှစ်ပေါင်းများစွာ တိုက်စားခံရ၍ လားမသိ ကျောက်တုံးမျက်နှာပြင်များ ချောမွေ့လျက်ရှိသည်ကို သတိပြုမိသည်။ အချို့ကျောက်တုံးများက အနက်ရောင် ကျောက်ချပ်လွှာကဲ့သို့ ဖြစ်တည်ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။ ခရီးသွားဧည့်သည်များရောက်ရှိတိုင်း ယင်းကျောက်တုံးများပေါ်တွင် ဓာတ်ပုံရိုက်လေ့ရှိကြောင်း၊ စေတီနောက်ခံဖြင့် အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်လေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျွန်တော်တို့ စေတီငယ်ကို အနီးကပ်ဖူးမြော်ရန် ကျောက်တုံးကြီးပေါ် ဖြည်းဖြည်းချင်း တက်ခဲ့သည်။ ခက်ခက်ခဲခဲ မတက်ရ၊ စေတီငယ်ကိုအနီးကပ်ဖူးမြော်ပြီး လေ့လာမိရာ စေတီအောက်ခံပစ္စယာပတ်လည်ကို အစိမ်းပုပ်ရောင်ဆေးသုတ်ထားသလို စေတီတော်တစ်ခုလုံးလည်း ရွှေရောင်ဝင်းပလျက်ရှိသည်။ စေတီတော်ကို တင်လှူပူဇော်ထားသောထီးတော်မှာ ရွှေရောင်ပျက်ပြယ်စပြုနေကြောင်း တွေ့မြင်ရသည်။ စေတီငယ်တည်ထားရာ ကျောက်တုံးပေါ်မှ ပင်လယ်ပြင်ကို ကြည့်ရှုလိုက်ရာ ကမ်းခြေမှ မြင်တွေ့ရသည်ထက် ပိုမိုလှပသောမြင်ကွင်းကို တွေ့မြင်ခံစားရသည်။ ရေယာဉ်အချို့နှင့် လှေငယ်အချို့ သွားလာနေကြသည်ကို မှန်ပြုပြင်တွေ့ ခံစားရသည်။ ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန် လုပ်ငန်းခွင်မှ ရေယာဉ်အချို့ ခုတ်မောင်းသွားလာနေမှုကို တစ်ခါတစ်ရံ လှမ်းမြင်ရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

ထားဝယ် အထူးစီးပွားရေးဇုန် လုပ်ငန်းများတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နေသော ဒေသခံလူငယ်များလည်းရှိနေရာ နိုင်ငံတကာနှင့် ဆက်စပ်ပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်နေသော အထူး စီးပွားရေးဇုန်ကြောင့် မကြာမီအချိန်အတွင်း ထားဝယ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတော့မည်ဟု တွေးမိ



ရွှေရောင်ဆန်သော သဲသောင်ပြင်နှင့် နဘူးလယ်ကမ်းခြေအလှကို တွေ့ရစဉ်။



# နေ့စဉ်လမ်းလျှောက်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာခြင်းသုခအပြည့်အဝရယူပါ

ဘာသာပြန်-ကလေးမိုးမြင့်

အေးမြတဲ့ဆောင်းရာသီကာလအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာပါပြီ။ ချွေးထွက်နည်းတဲ့ ရာသီဖြစ်တဲ့အတွက် ကျန်းမာရေးအရ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ဖို့ အကောင်းဆုံးအချိန်ပါ။ လူတစ်ဦးဟာနေ့စဉ်နာရီဝက်ခန့် ကျန်းမာရေးအရ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ကျန်းမာခြင်းနဲ့ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားခြင်းဟာ အပြန်အလှန်ဆက်သွယ်နေပါတယ်။ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှု ပုံမှန်ပြုလုပ်သူတွေဟာ တခြားသူတွေထက် သက်လုံကောင်းပြီးအမောခံနိုင်ကြတာကိုတွေ့ရပါတယ်။ လမ်းလျှောက်ခြင်းဟာ သင့်ရဲ့ကျန်းမာရေးရာအဖြစ်အဖြစ်အတွက် အကောင်းဆုံးသော ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုတစ်ခုလို့ ဆိုချင်ပါတယ်။

ကျန်းမာရေးကောင်းဖို့ အလွန်အမင်းခွန်အားစိုက်ထုတ်ရတဲ့ လေ့ကျင့်ခန်းမျိုး မလိုအပ်ဘဲ အချိန်တွေအများကြီးပေးနေဖို့လည်း မလိုပါဘူး။ နေ့စဉ်ပုံမှန်လမ်းလျှောက်တဲ့ အလေ့အကျင့်ကောင်းလေးတစ်ခုကိုသာ ပျိုးထောင်ပေးရမှာပါ။

နေ့စဉ်မိနစ် ၃၀ ခန့် လမ်းလျှောက်ပေးခြင်းဖြင့် နှလုံးကြွက်သားတွေကျန်းမာသန်စွမ်းလာပြီး သွေးလည်ပတ်မှုကောင်းမွန်ကာ အရိုးအဆစ်တွေခိုင်မာလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ခန္ဓာကိုယ်မှာမလိုအပ်တဲ့ အဆီပိုတွေကိုကုန်ဆင်းစေခြင်း၊ သွေးတိုးကျစေခြင်း၊ ညောင်းညာကိုက်ခဲမှု ကင်းဝေးစေခြင်း၊ အစာကိုကြေစေခြင်း၊ စိတ်ကြည်လင်ပေါ့ပါးခြင်း၊ နှစ်ခြိုက်စွာအိပ်ပျော်ခြင်း၊ ကိုယ်ခံစွမ်းအားကောင်းမွန်လာခြင်း၊ ကိုယ်အလေးချိန်ကို ထိန်းထားနိုင်ခြင်း စတာတွေဟာ လမ်းလျှောက်ခြင်းဖြင့် ရရှိလာမယ့်အကျိုးဆက်များပင်ဖြစ်ပါတယ်။

တခြားသော ကာယလှုပ်ရှားမှုတွေနဲ့ မတူတဲ့အချက်ကတော့ လမ်းလျှောက်ခြင်းဟာ ကုန်ကျစရိတ်သက်သာပြီး ဘယ်လိုကိရိယာတန်ဆာပေးလဲ၊ ဘယ်လိုလေ့ကျင့်မှုမျိုးမှမလိုဘဲ လွတ်လပ်စွာ လုပ်နိုင်တဲ့ အားကစားနည်းတစ်ခုဖြစ်နေတာပါ။ လမ်းလျှောက်တာဟာ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးမရှိတဲ့အပြင် ကိုယ့်ပိုင်နက်အတွင်းမှာပဲ အချိန်အခါမရွေး လုပ်နိုင်တဲ့ လေ့ကျင့်ခန်းဖြစ်ပါတယ်။ အချို့သော ပြင်းထန်တဲ့ ကာယလေ့ကျင့်မှုတွေမှာကြုံရတဲ့ ဘယ်လိုအခက်အခဲမျိုးကိုမှလည်း ပုံမှန်နေစရာမလိုဘဲ လမ်းလျှောက်ထွက်နိုင်ပါတယ်။ အလွန်သွေးထွက် သက်ကြီးရွယ်အိုတွေနဲ့ အချိန်ကြာကြာ လေ့ကျင့်ခန်းလိုက်စားမှု မပြုလုပ်လိုတဲ့သူတွေအတွက် အသင့်တော်ဆုံးပါ။

**ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုနည်းပါးရင် အလွန်ရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါနဲ့ ဆီးချိုရောဂါတွေကို ဖိတ်ခေါ်ရာရောက်တဲ့အတွက် အနာရောဂါကင်းဝေးပြီး ကျန်းမာသက်ရှည်ဖို့ အလွယ်ကူဆုံး အားကစားနည်းဖြစ်တဲ့ နေ့စဉ်ပုံမှန် လမ်းလျှောက်ခြင်းကို လူတိုင်းအလေးထားပြုလုပ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။**

သင့်အနေနဲ့ တစ်ကြိမ်တည်းမှာ မိနစ် ၃၀ ပြည့်အောင် လမ်းလျှောက်ရတာဟာ ခက်ခဲနေတယ်ဆိုရင် တစ်နေ့တာအတွက် တစ်ကြိမ်ကို ၁၀ မိနစ်နှုန်းနဲ့ သုံးကြိမ်လမ်းလျှောက်ပေးပါ။ ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် သင့်ရည်ရွယ်ချက်က ကိုယ်အလေးချိန်ကျဖို့ဆိုရင် တစ်ရက်မှာ မိနစ် ၃၀ ထက်မနည်း ကာယလှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ်ရမှာပါ။ အစပိုင်းမှာ ၁၀ မိနစ်ခန့် ဖြည်းဖြည်းချင်း စတင်လုပ်ဆောင်သွားရာကနေ အလေ့အကျင့်ရလာပြီး အချိန်ကြာကြာ လျှောက်လာတာနဲ့အမျှ ပိုပြီးတော့ကြာခိုင်းမှုရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လမ်းလျှောက်ခြင်းအလေ့အထကို သင့်ရဲ့ နေ့စဉ်ပုံမှန်လုပ်ငန်းဆောင်တာတွေမှာလည်း ထည့်သွင်းလုပ်ဆောင်သွားလို့ရပါတယ်။ အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံတွေကို တက်ရတဲ့အခါ အနီးဆုံးသော အကွာအဝေးကို ဓာတ်လှေကားမသုံးဘဲ ရိုးရိုးလှေကားနဲ့သာ အဆင်းအတက်လုပ်ပါ။ လုပ်ငန်းခွင် သို့မဟုတ် သင့်အိမ်ကိုသွားတဲ့အခါ သင်ဟာ အများသုံးဘတ်စ်ကားစီးတယ်ဆိုရင် လုပ်ငန်းခွင် သို့မဟုတ် သင့်အိမ်ရောက်ခါနီး တစ်မှတ်တိုင်အလိုမှာ ကားပေါ်ကဆင်းပြီး လမ်းလျှောက်သွားပါ။ အနီးအနားမှာရှိတဲ့ ဈေးဆိုင်ငယ်လေးတွေကို သွားတဲ့အခါ ကား၊ ဆိုင်ကယ်စီးနင်းတာမျိုး မလုပ်ဘဲ ခြေကျင့်လျှောက်သွားပါ။ တစ်စုံတစ်ယောက်ကို သင်နဲ့အတူ လမ်းလျှောက်ဖို့ တိုက်တွန်းခြင်းဟာလည်း ပုံမှန်လမ်းလျှောက်ဖြစ်စေဖို့ အကူအညီပေးပါတယ်။ ကျန်းမာရေးအတွက် အမှန်တကယ် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေဖို့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ ခြေလှမ်းအရေအတွက်ဟာ ၁၀၀၀၀ နဲ့အထက်ဖြစ်ပါတယ်။ သင့်ကျန်းမာရေးတိုးတက်လာတာနဲ့အမျှ ပိုဝေးဝေးလျှောက်နိုင်လာပြီး အင်အားလည်း ပိုမိုစိုက်ထုတ်လာနိုင်ပါလိမ့်မယ်။ အပန်းဖြေသလိုမျိုး ခပ်လေးလေး လျှောက်တာမျိုးမဟုတ်ဘဲ အမှန်တကယ် စိတ်ထက်သန်စွာနဲ့ ခပ်သွက်သွက်လှမ်းလျှောက်မယ်ဆိုရင် ကယ်လိုရီတွေကို ချေဖျက်ပြီးသားဖြစ်ပါတယ်။

ကာယလှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်တဲ့အခါ ပေါ့ပေါ့ပါးပါးဝတ်ဆင်တာဟာ အကောင်းဆုံးပါ။ အလွန်ထူထဲစွာ ဝတ်ဆင်ထားခြင်းမျိုးက ချွေးထွက်များလာစေပြီး ခန္ဓာကိုယ်အပူချိန် တိုးလာစေတာကြောင့် လမ်းလျှောက်တဲ့အခါ သက်သောင့်သက်သာမရှိတဲ့အပြင် အပြေးဓာတ်မတည့်တာတွေ ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ လမ်းလျှောက်ရင် စီးရမယ့်ဖိနပ်ကလည်း ပေါ့ပေါ့ပါးပါးနဲ့ သက်သောင့်သက်သာရှိမယ့် ဖိနပ်မျိုးပဲဖြစ်သင့်ပါတယ်။ တင်းတင်းကျပ်ကျပ် စည်းနှောင်ထားတဲ့ ဖိနပ်တွေက ခြေသလုံးကိုကျပ်စေပြီး ပွတ်တိုက်မှုကြောင့် အရည်ကြည်ဖွဲ့တွေထကာ၊ ပွန်းပဲ့တာတွေ ဖြစ်စေပါတယ်။

ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုနည်းပါးရင် အလွန်ရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါနဲ့ ဆီးချိုရောဂါတွေကို ဖိတ်ခေါ်ရာရောက်တဲ့အတွက် အနာရောဂါကင်းဝေးပြီး ကျန်းမာသက်ရှည်ဖို့ အလွယ်ကူဆုံး အားကစားနည်းဖြစ်တဲ့ နေ့စဉ်ပုံမှန်လမ်းလျှောက်ခြင်းကို လူတိုင်းအလေးထားပြုလုပ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။



ဓာတ်ပုံ-အောင်ကျော်မြင့်

ပြည်သူများကျန်းမာရေးအတွက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ကြစဉ်။

## စာမျက်နှာ ၁၆မှ

စေတီငယ်မှပြန်ဆင်းခဲ့ပြီး ခပ်လှမ်းလှမ်း ကမ်းခြေသဲသောင်ပြင်နှင့် သစ်ပင်များအစပ်၌ ဆောက်လုပ်ထားသော ဝါးတံလေးများဆီသို့ ထွက်လာခဲ့သည်။ ဝါးတံလေးများ သုံးလေးတံ တည်ဆောက်ထားပြီး ကမ်းခြေသို့ လာရောက်လေ့လာသူအချို့အား ပင်လယ်စာများ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ရောင်းချနေသည်ကိုတွေ့ရသည်။ ဝါးတံလေးများအတွင်း ဝင်ထိုင်ရင်း ပုစွန်ကင်နှင့်ငါးကင် လတ်လတ်ဆတ်ဆတ်များကို ဝယ်ယူစားသောက်ရာ လတ်ဆတ်၍ လားမသိ၊ အရသာရှိလှသည်။ လက်ညှိုးအရွယ်အစားသာသာ ပုစွန်ငါးကောင်ပါရှိသည့် အကင်တစ်ကင်လျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀ သာရှိသဖြင့် ဈေးချိုလွန်းရာ လတ်ဆတ်သော ပုစွန်ကင်များကို တစ်ဝစားခဲ့သည်။ တစ်ခါတစ်ရံ နေ့ညသည်မလာရောက်သဖြင့် ဝါးတံလေးများလည်းမရှိတတ်ဟုဆိုရာ ကံကောင်းစွာ ကျွန်တော်တို့ နားခိုစားသောက်ခွင့်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စားသောက်ပြီးနောက် ဝါးတံလေးများမှထွက်ကာ ကမ်းခြေသစ်ပင်အုပ်များဆီ ထွက်ခဲ့သည်။ မိုးဒဏ်၊ လေဒဏ်ခံ အပင်များဖြစ်ပြီး အောက်ခြေတွင် အနီရောင်နှင့် အဖြူရောင်ပန်းအချို့လည်း ပွင့်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ မြေပြင်တွင်ကပ်၍ ပေါက်ရောက်သော အပင်မျိုးစုံကိုတွေ့ရပြီး ကမ်းခြေရေမတိုက်စားနိုင်ရန်လည်း သဘာဝအလျောက် အကာအကွယ်အဆီးအတားအဖြစ် ပေါက်ရောက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ သဘာဝတရားကို မျက်ကွယ်ပြု၍မရ။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်သည် လူတို့ မဖျက်ဆီးသမျှ တာဝန်ကျေကျေဖြင့် အကျိုးပြုနေတတ်သည်ကို သတိပြုမိသည်။

ထိုစဉ်တွင် ငှက်တစ်အုပ်သစ်ပင်ထိပ်ဖျားပေါ် ရုတ်တရက်လာနားသည်ကို တွေ့လိုက်ရသည်။ အနက်နှင့် နီညိုရောင်ရောစပ်ထားသည့် ငှက်များဖြစ်ပြီး နှုတ်သီးကြီးကာ ရှည်လျားသည်။ ရွှေပြောင်ငှက်များ ဆောင်းခို



နဘူးလယ်ကမ်းခြေတစ်နေရာကို တွေ့ရစဉ်။

လာခြင်းဖြစ်မည်။ နဘူးလယ် ကမ်းခြေသို့လည်း နှစ်စဉ်နီဝင်ဘာလကုန်မှ စတင်ပြီး ရွှေပြောင်ဆောင်းခိုငှက်များ ရောက်ရှိလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။ ငှက်ကြည့် ဝါသနာပါသည့် ခရီးသွားများအတွက် ကမ်းခြေတွင် အပန်းဖြေရင်း ငှက်ကြည့်နိုင်လေသည်။

နဘူးလယ်ကမ်းခြေသည် စက်စဲ၊ မောင်းမကန်ကမ်းခြေကဲ့သို့ လှပလွန်းသော ကမ်းခြေတစ်ခုမဟုတ်သော်လည်း သဘာဝအတိုင်း ပျက်စီးယိုယွင်းမှုမရှိသေးသည့်အပြင် လူသူအရောက်အပေါက်နည်းသေးသည့် ကမ်းခြေလည်းဖြစ်သည်။ ရွှေရောင်သဲသောင်ပြင်နှင့် ရွှေဝါရောင်သဲများက ခရီးသွားစဉ်သည်များကို စိတ်ဝင်စားမှုမြင့်တက်စေမည်ဟု တွေးမိသည်။ ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားစဉ်သည်များအတွက် ခရီးစဉ်သစ်တစ်ခုလည်း ထွက်ပေါ်လာနိုင်သည်မှာ အမှန်ပင်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်မှု တိုးတက်အောင်ပြုလုပ်ပြီး ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ပါက ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်မှတစ်ဆင့် ထိုင်းနှင့် နိုင်ငံတကာကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများပါ ရောက်ရှိနိုင်သည့် အပန်းဖြေ ကမ်းခြေသစ်တစ်ခု ဖြစ်လာနိုင်မည်ဟုလည်း တွေးမိသည်။ ခရီးသွားစဉ်သည်များ လာရောက်မှု တိုးတက်လာပါက ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးလာပြီး ဒေသခံလူငယ်များအတွက်လည်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ထွက်လာမည်ဖြစ်သည်။

ကျွန်တော်တို့ ကမ်းခြေသို့ပြန်ဆင်းခဲ့သည်။ ကမ်းခြေသို့ရောက်ခတ်နေသော လှိုင်းပုတ်သံများမှအပ တိတ်ဆိတ်အေးချမ်းသော သီးခြားကမ္ဘာတစ်ခုသို့ ရောက်ရှိနေသည့်အလား ခံစားရသည်။ ကျယ်ဝန်းပြာလဲ့နေသော ပင်လယ်ပြင်၊ ပြန့်ပြူးသန့်ရှင်းနေသော သဲသောင်ပြင်နှင့် ကျောက်တုံးကြီးပေါ်မှ ရွှေရောင်စေတီငယ်တို့ကား လာရောက်အပန်းဖြေသူများအတွက် အေးချမ်းကြည်နူးမှု အပြည့်အဝပေးစွမ်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

နေမြင့်လာသဖြင့် ကမ်းခြေမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း သဘာဝကမ်းခြေအများအပြား တည်ရှိနေသည်။ သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရန် သဘာဝအရင်းအမြစ်များစွာရှိနေရာ လက်တွေ့ကျကျ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ပါက အကျိုးရှိမည်ဟု တွေးနေမိသည်။ ပင်လယ်ပြာနှင့် လှိုင်းပုတ်သံတို့ကား တဖြည်းဖြည်းနှင့် အဝေးမှာကျန်ခဲ့ပြီ။

**နဘူးလယ်ကမ်းခြေသည် စက်စဲ၊ မောင်းမကန်ကမ်းခြေကဲ့သို့ လှပလွန်းသော ကမ်းခြေတစ်ခု မဟုတ်သော်လည်း သဘာဝအတိုင်း ပျက်စီးယိုယွင်းမှု မရှိသေးသည့်အပြင် လူသူအရောက်အပေါက်နည်းသေးသည့် ကမ်းခြေလည်း ဖြစ်သည်။ ရွှေရောင်သဲသောင်ပြင်နှင့် ရွှေဝါရောင်သဲများက ခရီးသွားစဉ်သည်များကို စိတ်ဝင်စားမှု မြင့်တက်စေမည်ဟု တွေးမိသည်။ ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားစဉ်သည်များအတွက် ခရီးစဉ်သစ်တစ်ခုလည်း ထွက်ပေါ်လာနိုင်သည်မှာ အမှန်ပင်။**

# နှစ်ပေါင်း (၂၆၀) ကျော်က မုန်တိုင်း ဘုတ်ကျောင်းတော်ကြီး

တင်လှိုင်(မိတ္ထီလာ)

မိတ္ထီလာမြို့ အနောက်ဘက်(၁၀) မိုင်ကွာတွင် မုန်တိုင်းစံပြကျေးရွာရှိပြီး မုန်တိုင်းကျေးရွာမှာ မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းသွား ကားလမ်းဘေးတွင် တည်ရှိသည်။ မုန်တိုင်းကျေးရွာသည် ကုန်းဘောင်ခေတ်ကတည်းက တည်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရွာတည်စဉ်က တောထန်းပင်ရှိုင်းဟုခေါ်သော မုန်တိုင်းပင်ထန်းတောကြီးတွေ့ရာမှ ရှင်းလင်း ခုတ်ထွင်ပြီး ရွာတည်သဖြင့် မုန်တိုင်းရွာဟုခေါ်တွင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကုန်းဘောင်ခေတ် ပုဂံမင်းလက်ထက်မှစ၍ မုန်တိုင်းရွာကို ကိုးမြို့ဝန်ဦးဘုံ အုပ်ချုပ်ရသည်။ ကိုးမြို့ဝန် ဦးဘုံသည် လှိုင်းတက်၊ ရမည်းသင်း၊ ရနောင်မြို့၊ မိတ္ထီလာ၊ ကျောက်ပန်းတောင်း၊ ပင်းတလဲ၊ မလှိုင်၊ ဝတီးမြို့များကို စားရသော ကိုးမြို့ဝန်ဖြစ်သည်။

သည်။ ထို့အပြင် အုတ်ဇရပ်တွင် ရှေးဆေးရေး နံရံပန်းချီ ကားများလည်းရှိသည်။ အုတ်ဇရပ်ပေါ်တွင် နတ်၊ သိကြား၊ ဗြဟ္မာ၊ မနုဿိဟ၊ ဆင်၊ မြင်းနှင့် နဂါးရုပ်တုများမှာ အလွန်လက်ရာကောင်းမွန်သော အင်္ဂုတေပန်းတမော့ အနုပညာလက်ရာဖြစ်သည်။ အုတ်ဇရပ်မှာ ကုန်းဘောင် ခေတ်က တည်ဆောက်ခဲ့သော အနုပညာလက်ရာဖြစ် ပြီး အုတ်ဇရပ်မှာ အလျား ပေ ၈၀၊ အနံပေ ၃၀၊ အမြင့် ပေ ၈၀ ရှိ၍ အုတ်ဇရပ်ကို ပြာသာဒ်သုံးဆောင်နှင့် ဆောက်လုပ်ထားသည်။ မြန်မာပြည်တွင် အလွန်ရှားပါး သော အင်္ဂုတေပန်းတမော့ အနုပညာများဖြင့် တည်

မုန်တိုင်းကျေးရွာတွင် အင်းဝခေတ်၊ ကုန်းဘောင် ခေတ် သမိုင်းဝင်ဘုရားစေတီ (၇၅) ဆူရှိသည်။ ထိုဘုရား စေတီများမှာ ရွာအရှေ့၊ ရွာလယ်နှင့် ရွာတောင်ဘက် တို့တွင် တည်ထားကိုးကွယ်ထားသည်။ ထိုဘုရားစေတီ များထဲမှ ထင်ရှားသော ဘုရားစေတီများမှာ သိမ်ဘုရား၊ မျက်နှာကြီးဘုရား(ပြုံးတော်မူ)၊ ပြိုဟ်ပြေန်ပြေ မိဖုရားကြီး ဘုရား၊ ရှမ်းမိဖုရား ဘုရားများ၊ မိဖုရားလေးဘုရား၊ မြန်မာမိဖုရားဘုရား၊ ခရေဘုရား၊ လောကမာရဇိန် ဘုရား၊ ပြဿဒ်ကြီးဘုရား၊ အုတ်ကျောင်းတော်ကြီး၊ မောင်းဘုရား(ယခုပျက်စီးနေသည်)၊ ပိဋကတ်တိုက်ဘုရား၊ မဟာဗောဓိရွှေညောင်တော်၊ ကိုးတောင်ပြည့်ဘုရား၊ စူဠာ မဏိဘုရား၊ သိမ်တော်ဘုရား၊ တဝဂ္ဂဘုရား၊ ဦးပန်းရ ဘုရား၊ ဦးပြောင်ဘုရား၊ ကိုးဆူတိုက်ဘုရား၊ ငွေအိုးကြီး လေးလုံးဘုရား၊ ရွှေတောင်ကြီးဘုရား၊ အုတ်ဇရပ် မိုးကောင်းဘုရား၊ ကမ္ဘာအေးဘုရား၊ ရန်အောင်မြင်ဘုရား၊ မောင်ကြီးဘုရား၊ မောင်ငယ်ဘုရား၊ မရှိခဏဘုရား၊ သိမ်တော်ကြီးဘုရားနှင့် မယ်မင်းမုံဘုရားများဖြစ်သည်။ ထိုဘုရားစေတီများထဲမှ ရှေးခေတ်အဆက်ဆက်မှ ယခုထက်တိုင် မုန်တိုင်းရွာတွင် ဝါတွင်းသုံးလ ကာလ ပတ်လုံး ဆွမ်းလောင်းလှူကြသောဘုရားများမှာ ရွှေဘုံသာ ဘုရား၊ သိမ်တော်ဘုရား၊ ကိုးဆူတိုက်ဘုရား၊ ရွှေတောင်ကြီး ဘုရား၊ ဆုတောင်းပြည့်ဘုရား၊ မြောက်မျက်နှာဘုရား၊ တောင်ကျောင်းသိမ်တော်ဘုရား၊ ပွတ်စေတီဘုရား၊ မဟာ ဗောဓိရွှေညောင်တော်၊ ခရေဘုရား၊ ဦးပြောင်ဘုရား၊ သိမ်ဦးဘုရားနှင့် ရွှေဘုံသာငွေဘုံသာ ဘုရားတို့တွင် ဝါတွင်းသုံးလပတ်လုံး အလှူညီကျ ဆွမ်းကပ်လေ့ရှိသည်။ မုန်တိုင်းရွာတွင် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင်စေတီများ ထဲမှ အထင်ကရထင်ရှားသော ဘုရားစေတီများမှာ အုတ်ကျောင်းတော်ကြီး၊ အုတ်ဇရပ်နှင့် ရှေးဟောင်း နံရံပန်းချီများရှိသော ရွှေဘုံသာဘုရား(ခ) ဇာတ်ဘုရား တို့ ဖြစ်သည်။ မုန်တိုင်းရွာတွင် ရှေးဟောင်းအုတ် ကျောင်းတော်ကြီးရှိသည်။ ထိုအုတ်ကျောင်းတော်ကြီး ကို သက္ကရာဇ် ၁၁၁၁ ခုနှစ်က တည်ထောင်ခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။ အုတ်ကျောင်းသက္ကရာဇ်ကို ပိဋကတ်သင်္ချာ နည်းဖြင့် “ဥဩအော်အစ်” အုတ်ကျောင်းသက္ကရာဇ်ဟု တင်စားထားခဲ့သည်။ အုတ်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ ထုထည် ကြီးမားပြီး လက်ရာခွဲညားထည်ဝါသည့် အုတ်ကျောင်း တော်ကြီးဖြစ်သည်။ သမိုင်းဝင် မုန်တိုင်း အုတ်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ မုန်တိုင်းရွာမြောက်ဘက် ကျောက်ပန်းတောင်းကားလမ်း ဘေးတွင် တည်ရှိသည်။ မုန်တိုင်း အုတ်ကျောင်းတော် ကြီးမှာ အလျား ၁၁၆ ပေ၊ အနံ ၈၃ ပေ၊ အမြင့် ပေ ၈၀ ခန့် ရှိသည်။ မုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ သုံးထပ် အဆောက်အအုံဖြစ်သည်။ ပထမအောက်ခြေလေးဘက် လေးတန်တွင် မုခ် ၅၀ ရှိသည်။ ဒုတိယထပ်တွင် တစ်မျက်နှာမုခ် သုံးပေါက်နှင့် မုခ် ၁၂ ပေါက်ရှိသည်။ တတိယထပ်တွင် အပေါ်ထပ်သို့တက်သော အုတ်လှေ

ကားတစ်စင်းရှိပြီး အပေါ်ထပ် အရှေ့ဘက်ဆုံးအခန်း တွင် အကျယ်ပေ ၂၀၊ အနံ ၁၀ပေ ရှိ အခန်းကျယ်ကြီး တစ်ခန်းရှိသည်။ သူတော်စင်များ တရားဘာဝနာပွား များရာ အခန်းဖြစ်ဟန်တူသည်။ အုတ်ကျောင်းတော်ကြီး ဒုတိယထပ် အရှေ့ဘက်တွင် ဘုရားကျောင်းဆောင်

တော်ကြီးတွင် အုတ်လှေကားနှစ်စင်းဖြင့် တည်ဆောက် ထားသည်။ နန်းမတော်မယ်နု အုတ်ကျောင်းတော်သည် မုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်းတော် ပုံစံကိုယူ၍ ဆောက်လုပ်ခြင်း ဖြစ်ဟန်တူသည်။ မုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်းတော်ကြီး၏ ဒါယကာမှာ သူကြွယ်ကြီး ဦးပန်းရံနှင့် ဒေါ်စိန်သာတို့က

မုန်တိုင်းစံပြကျေးရွာရှိ မုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်းတော်ကြီးကို တွေ့ရစဉ်။



တစ်ဆောင် ရှိသည်။ အုတ်ကျောင်းတော်ကြီးကို အေဒီ ၁၇၄၀ ပြည့်နှစ်က တည်ဆောက်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။ အလောင်းမင်းတရားကြီး ကုန်းဘောင်ဆက်မပေါ်မီ နှစ်နှစ် ခန့်ကပင် တည်ဆောက်ထားသော အုတ်ကျောင်းတော် ကြီး ဖြစ်သည်။ ထိုအုတ်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ အင်းဝရှိ နန်းမတော်မယ်နု အုတ်ကျောင်းတော်နှင့် တစ်ပုံစံတည်း ဖြစ်သည်။ ထိုအုတ်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ နန်းမတော်မယ်နု အုတ်ကျောင်းတော်ထက် နှစ် ၇၀ ခန့် စော၍ တည် ဆောက်ခဲ့သော အုတ်ကျောင်းတော်ကြီးဖြစ်သည်။ နန်းမတော်မယ်နု အုတ်ကျောင်းတော်က ကြီး၍ မုန်တိုင်း အုတ်ကျောင်းတော်က ငယ်သည်။ မုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်း

မိမိတို့ လယ်ကွင်းအတွင်းက ရွှေငွေကျောက်သံပတ္တမြား တူးဖော်ရရှိသဖြင့် မုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်းတော်ကြီး ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုမုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်းတော်ကြီးတွင် သီတင်းသုံး ရန်အတွက် မန္တလေးမြို့ တောင်ခွန်တိုက်အုပ်ဆရာ တော်ကြီး ဦးဉာဏအား သာသနာပိုင်ဆရာတော်ကြီးထံ ခွင့်ပန်ပင့်ဆောင်ခဲ့သည်။ မင်းတုန်းမင်းတရားကြီးက ဆရာတော် ဦးဉာဏအား ဂိုဏ်းချုပ်ဆရာတော်အဖြစ် ခန့်အပ်လှူဒါန်းခြင်း ဆက်ကပ်တော်မူသည်။ မုန်တိုင်း ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်အဖြစ် ပင့်ဆောင်ရာတွင် ကိုးမြို့ ဝန်ကြီး ဦးဘုံက ဦးစီးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မုန်တိုင်း အုတ်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ ကမ္ဘာ့ပထမကျောက်စာ မရှိသော်လည်း ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ကျောင်းတော်ကြီး ပင်ဖြစ်သည်။ ထိုမုန်တိုင်းအုတ်ကျောင်းတော်ကြီးကို ပထမ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးဉာဏ ပျံလွန်တော်မူပြီး နောက် ယခုအထိ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ၁၃ ပါးက အစဉ်အဆက် သီတင်းသုံးလျက်ရှိသည်။ မုန်တိုင်း အုတ်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ သက္ကရာဇ် ၁၁၁၁ ခုနှစ်က တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ယခု ၁၃၇၇ ခုနှစ်ဆိုလျှင် နှစ်ပေါင်း ၂၆၆ နှစ် ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သမိုင်းဝင် ရှေးဟောင်းအုတ်ကျောင်းတော်ကြီးဖြစ်သည်မှာ ထင်ရှား လှပါသည်။

ဆောက်ထားသဖြင့် အဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ရှေးဟောင်း သမိုင်းဝင် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်တစ်ရပ်ပင် ဖြစ်ပါ သည်။ မုန်တိုင်းကျေးရွာရှိ ဘုရားစေတီများထဲတွင် ရွှေဘုံသာ (ခ)ဇာတ်ဘုရားရှိသည်။ ရွှေဘုံသာဘုရားမှာ ရွာအရှေ့ ဘက်တွင် တည်ရှိသည်။ ရွှေဘုံသာဘုရားအတွင်း၌ ဆေး ရေး နံရံပန်းချီများရှိသည်။ ဆေးရေးနံရံပန်းချီများမှာ ကုန်းဘောင်ခေတ်လက်ရာများ ဖြစ်သည်။ ရွှေဘုံသာ ဘုရားမှာ မုခ်လေးမုခ်ဖြင့် တည်ဆောက်ထားသော စေတီ ဖြစ်သည်။ စေတီဂူအတွင်း၌ အလယ်ဗောဓိမဏ္ဍိုင်ရှိ သည်။ မုခ်လေးမုခ်ကို မျက်နှာမူသော ကိုယ်စားတော် လေးဆူရှိသည်။ ကိုယ်စားတော် အနောက်ဘက်အမြင့်တွင် ဆင်စွယ်ဝန်းယွက် ပြောင်ရွက်ရောထွေး ကနုတ်ပန်း ဆေးရေးပန်းချီများရှိသည်။ ပန်းချီကွက်များကို လိုဏ် ပတ်လည်ဝိုက်လျက် ရေးထားသည်။ အပေါ်ဆုံးတန်း တွင် နှစ်ကျပ်ရှစ်ဆူဘုရားပုံများ ရေးထားသည်။ ထို အောက်တွင် ဗုဒ္ဓဝင်ကို ရေးသည်။ ထိုအောက်တွင် ဇာတ်ကြီးဆယ်ဘုံကို ရေးသည်။ ဗုဒ္ဓဝင်အောက်ရှိ နံရံ တစ်ခုလုံးတွင် နေမိဇာတ်ကို ရေးထားသည်။ မြောက်ဘက် မုခ်နံရံတွင် ဗုဒ္ဓဝင်မှာထင်ရှားသည်။ နိမိတ်ကြီးလေးပါး မြင်ပုံ၊ ယသော်ဓယာအခန်းသို့ဝင်ကြည့်ပုံ၊ အောက်တွင် ဇနက္ကဇာတ်မှ ညီနောင်ဆင်ကိုစီး၍ စစ်တိုက်ကြပုံ၊ ဇနက္က သင်္ဘောပျက်ပုံများ ရေးထားသည်။ ယသော်ဓယာ ကြာခြည်လှုပ်ခန်းတွင် မြန်မာပြည်ဆေးရေးနံရံပန်းချီ တွင် အလွန်ရှားပါးသည့် အမျိုးသမီးလေးဦးတို့ တီးမှုတ်ပုံ များကို ရေးထားသည်။ စောင်းတီးသူ၊ ငြင်းမှုတ်သူ၊ ပတ်သာတီးသူ၊ လက်ဖြင့်တီး၍ စည်းလိုက်သူများကို ရှားရှားပါးပါး တွေ့ရသည်။

မုန်တိုင်းကျေးရွာတွင် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် အုတ် ကျောင်းတော်ကြီး၊ အုတ်ဇရပ်နှင့် ရှေးဟောင်းဆေးရေး နံရံပန်းချီများရှိသည့် ရွှေဘုံသာဘုရား(ခ)ဇာတ်ဘုရား မှ ရှေးဟောင်းနံရံပန်းချီများကို သမိုင်းသုတေသီများ၊ စာပေဝါသနာရှင်များ လေ့လာနိုင်ရန် ရေးသားတင်ပြ လိုက်ပါသည်။

**အုတ်ကျောင်းတော်ကြီးကို အေဒီ ၁၇၄၀ ပြည့်နှစ်က တည်ဆောက်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။ အလောင်းမင်းတရားကြီး ကုန်းဘောင်ဆက်မပေါ်မီ နှစ်နှစ်ခန့်ကပင် တည်ဆောက်ထားသော အုတ် ကျောင်းတော်ကြီး ဖြစ်သည်။ ထိုအုတ်ကျောင်း တော်ကြီးမှာ အင်းဝရှိ နန်းမတော်မယ်နု အုတ် ကျောင်းတော်နှင့် တစ်ပုံစံတည်းဖြစ်**

# လမ်းမပေါ်မှာလေ့ကျင့်ကစားရင်း

# အင်အားကြီးရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်တစ်ခုဖြစ်လာတဲ့ အဖြူရောင်သွေးသစ်

မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကတွင် နှစ်ရှည်ကြာလမ်းမပေါ်လေ့ကျင့်ကစားရင်း ယခုအခါ ကစားသမားအင်အားများပြား တောင့်တင်းလာပြီး အင်အားကြီးရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်တစ်ခုဖြစ်လာသည့် အဖြူရောင် သွေးသစ်။ အခက်အခဲအကျပ်အတည်းပေါင်းများစွာရင်ဆိုင်ကာ ရိုးရာလက်ဝှေ့ကို ချစ်မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားသည့်ကစားသမားများ စုပေါင်းဆုံစည်းရာ အသိုက်အမြုံဆိုလျှင် မှားမည်မဟုတ်။ ယင်းအဖြူရောင် သွေးသစ်ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ကို မြောက်ဥက္ကလာရွှေပေါက်ကံမြို့သစ် (၁၄)ရပ်ကွက် တကောင်းလမ်းတွင် နည်းပြချုပ် ဦးအောင်ပွဲမောင်က ဦးစီးကိုင်တွယ်လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်း လက်ဝှေ့ပွဲများတွင် တပည့်တပန်းမြောက်မြားစွာကိုပွဲထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။

“ကျွန်တော် ဒီအဖြူရောင်သွေးသစ် ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ကိုစတင်တည်ထောင်တာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၃ ခုနှစ်လောက်ကတည်းကပါ။ ခုဆိုရင် ၁၂ နှစ်ရှိပါပြီ။ အရင်တုန်းကတော့ ကစားသမားကလည်းဒီလောက်မရှိခဲ့ဘူး။ အခုလိုနေရာသတ်သတ်မှတ်မှတ်လည်းမရှိခဲ့ဘဲ ကြိုရာလမ်းမပေါ်မှာ ကလေးတွေနဲ့ လေ့ကျင့်ကစားရင်းစခဲ့တာပါ။ အခက်အခဲတွေကတော့ အများကြီးပဲ။ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပြောရရင် ဆိုက်ကားတောင်ဝမ်းရောအတွက် နင်းကျွေးခဲ့ရတာရှိခဲ့တယ်။ ခုတော့ကစားသမားကလည်းများလာ၊ ပွဲတွေကလည်း စိပ်လာတော့ ဆိုက်ကားနင်းကျွေးဖို့ မလိုတော့ပါဘူး။ ဝါသနာရှင်တွေပေးတဲ့ စပွန်ဆာရယ် ကစားသမားတွေထိုးလို့ရတဲ့ ကန်တော့ကြေးလေးတွေနဲ့ပဲ အခုတော့ ရပ်တည်နေနိုင်နေပါပြီ”ဟု အဖြူရောင်သွေးသစ်ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ပိုင်ရှင် ဦးအောင်ပွဲမောင်က ပြောသည်။

ဦးအောင်ပွဲမောင်သည် ရိုးရာလက်ဝှေ့အားကစားကို ငယ်ငယ်ကတည်းကဝါသနာပါခဲ့သလို သူ့ကိုယ်တိုင်လည်း ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားသမားဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်ခဲ့သည်။ ၁၉၈၄ ခုနှစ်ကတည်းက လက်ဝှေ့စတင်ထိုးသတ်ခဲ့ပြီးအထူးစိန်ခေါ်ပွဲ ၅၀ ကျော်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခဲ့ကာ ကြားပွဲများကိုလည်းအခါအားလျော်စွာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလိုက်လံထိုးသတ်ခဲ့သဖြင့်ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့ထိုးသတ်ခဲ့စဉ်က ထိုးကြေးအနေဖြင့် ယခုခေတ်နှင့်နှိုင်းစာလျှင် အတော်အတန်နည်းခဲ့သော်လည်း ထိုခေတ်ထိုကာလတန်ဖိုးများနှင့်နှိုင်းစာလျှင် လက်ဝှေ့သမားတစ်ဦးအနေဖြင့် ကောင်းစွာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“အဖြူရောင်သွေးသစ်ကလပ်ရယ်လို့ဖြစ်လာတာက ကျွန်တော် လက်ဝှေ့သမားဘဝအနားယူပြီး သိပ်မကြာဘူး။ ကျွန်တော်တပည့်ဇော်လေးက ရွှေလက်ယာ ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ဆိုပြီးစတင်လိုက်တယ်။ အဲဒီတုန်းက အခုလောက်လည်း ရိုးရာလက်ဝှေ့ပရိသတ်၊ ဝါသနာရှင်တွေက မများသေးတော့ ပွဲခလည်းသိပ်မရကြဘူး။ ဒါ့အပြင် စပွန်ဆာအခက်အခဲကလည်းရှိတော့ ရွှေလက်ယာဆိုတဲ့ ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ကို မကြာဘူး ဖျက်သိမ်းလိုက်ရတယ်။ ဒါနဲ့ အဲဒီကလပ် လက်ဝှေ့ကစားသမားတွေက ကျွန်တော့်ကိုပိုင်းပြီး ဆရာလက်အောက်မှာနေချင်ပါတယ်။ ဆရာနဲ့အတူ ဒီရိုးရာလက်ဝှေ့အားကစားကိုလေ့ကျင့်ခွင့်ပေးပါဆိုပြီးတောင်းဆိုကြတယ်။ ကျွန်တော်လည်း ကလပ်ကို အဖြူရောင်သွေးသစ်လို့နာမည်ပေးပြီး အခက်အခဲမြောက်မြားစွာကြားထဲက ရပ်တည်ခဲ့တာခုချိန်ထိပါပဲ။ အဖြူရောင်သွေးသစ်ရယ်လို့ ပေးခဲ့တာကတော့ ဖြူစင်တဲ့

အမေ့ရဲ့ နို့ရည်နဲ့တူတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ကို ခံယူပြီးပေးခဲ့တာပါ” ဟု ဦးအောင်ပွဲမောင်က ဆိုသည်။

ယခုအခါ အဖြူရောင်သွေးသစ်ရိုးရာ လက်ဝှေ့ကလပ်သည် ယခင်ကဲ့သို့ ကြိုရာလမ်းမပေါ်တွင် လေ့ကျင့်ကစားမှုမျိုးမဟုတ်တော့ဘဲမြောက်ဥက္ကလာပွဲမြို့နယ် ရွှေပေါက်ကံမြို့သစ် အမှတ် (၄)ရပ်ကွက် တကောင်းလမ်းရှိ အိမ်တစ်လုံးတွင် တစ်လေ့ကျင့်ပွဲ ၁၅၀၀၀၀ ဖြင့် ငှားရမ်းလေ့ကျင့်လျက်ရှိသည်။ ကစားသမားများအနေဖြင့်လည်း ယခင်လေးငါးဦးသာရှိခဲ့ရာမှ ယခုအခါ ကစားသမား ၂၀ ကျော်အထိပိုများပြားလာသည်။ အဖြူရောင်သွေးသစ်ကလပ်အနေဖြင့် ဝိတ်တန်းအသီးသီးမှ ကစားသမားများကို မွေးမြူလေ့ကျင့်ပေးနေပြီး ဒုတိယတန်းလက်ဝှေ့ကျော်လေးငါးဦးအထိ အဆိုပါကလပ်တွင် လာရောက်လေ့ကျင့်ကစားလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ကလပ်သတ်မှတ်စည်းကမ်းနှင့်ညီညွတ်လျှင် မည်သည့်လက်ဝှေ့မျိုးဆက်သစ်မဆို လာရောက်လေ့ကျင့်ကစားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ အဖြူရောင်သွေးသစ် ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်တွင် ကလပ်နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးအောင်ပွဲမောင်၊ လက်ထောက်နည်းပြများအဖြစ် သီဟနှင့် ဇော်ဇော်၊ ကစားသမားများအဖြစ် ဒုတိယတန်း လက်ဝှေ့ကျော်ဒေါ်နအောင်၊ စိုးထက်ဦး၊ ရဲတံခွန်၊ ကြယ်စင်ဖြိုး တို့အပြင် ထွန်းနိုင်ဦး၊ စောဖြိုးဝေ၊ ရှိုင်းထက်အောင်၊ သိန်းစိုး၊ ကျော်ဝင်းအောင်၊ ဒိုးလေး၊ သျှင်ရဲထွန်း၊ ရဲရင့်အောင်၊ အောင်မြင်သူ၊ မင်းထက်မိုက်၊ သွေးသစ်မောင်၊ ဖိုက်တာ၊ ကြယ်စင်ထွန်း၊ ဖိုးသော်၊ သီဟ၊ ဓနုအောင်၊ ဒိုးလုံး၊ ကြယ်မင်းနှင့် အောင်ကိုကိုထွန်းတို့ဖြင့် ကလပ်ဝိတ်တန်း အသီးသီးတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ကစားလျက်ရှိသည်။

ယခုအဖြူရောင်သွေးသစ်တွင်တစ်ကျော့ပြန်လာရောက်ကစားနေသည့် ဒုတိယတန်း လက်ဝှေ့ကျော်ဒေါ်နအောင် က



အဖြူရောင်သွေးသစ်ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်မှ အဖွဲ့သားအချို့ကို တွေ့ရစဉ်။

“ကျွန်တော် အရင်တုန်းက ဒီအဖြူရောင်သွေးသစ်မှာ ဆရာအောင်ပွဲမောင်နဲ့ လေ့ကျင့်ပြီး ပွဲတော်တော်များများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ပိုင်း ကိုယ့်မိဘလို သံယောဇဉ်ဖြစ်ပြီး ဆရာက ကျွန်တော့်ရဲ့ ကျန်းမာရေးကြောင့် ဆက်မထိုးဘဲ အနားယူဖို့ ပြောပါတယ်။ ဒါနဲ့ ကျွန်တော်က ဝါဆိုကလပ်ကို ပြောင်းပြီး ဆက်ထိုးခဲ့တာပါ။ ခုဒီအဖြူရောင် သွေးသစ်ကလပ်ကို ရောက်တာ တစ်လနီးပါးပဲရှိပါသေးတယ်။ လာမယ့် ၂၀၁၆ ဇန်နဝါရီ နောက်ပိုင်းလောက်မှ စပြီး ထိုးဖြစ်ဖို့ များပါတယ်။ ကျွန်တော့်ရဲ့ အသက်အရွယ်နဲ့ အများကြီးတော့ ထပ်ထိုးဖြစ်တော့

သေးပါဘူး။ ကျွန်တော်ဒီရိုးရာလက်ဝှေ့ကို ဝါသနာပါလို့ အခုလို ဆရာအောင်ပွဲမောင်ဆီမှာလာနေပြီး လေ့ကျင့်ကစားတာပါ။ နေတာကတော့ မြောက်ဥက္ကလာမှာပါပဲ။ အခုကျွန်တော် ငါးပွဲယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ထားတာ တစ်ပွဲနဲ့တစ်ပွဲရှိ။ သုံးပွဲယှဉ်ကျထားပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပထမတန်း လက်ဝှေ့ကျော်ဖြစ်တဲ့အထိ ကြိုးစားသွားမှာပါ။ ဒီရိုးရာလက်ဝှေ့ထဲမှာ အစ်ကိုစိုးလင်းဦးနဲ့ တွေ့မရောင်ကို အားကျပါတယ်။ သူတို့လိုလည်း ဖြစ်အောင် ကြိုးစားသွားမှာပါ”ဟု အဖြူရောင်သွေးသစ်မှ အသက်အငယ်ဆုံး မျိုးဆက်သစ်လက်ဝှေ့ကစားသမား ကြယ်စင်ထွန်းက ပြောသည်။

အဖြူရောင်သွေးသစ် လက်ဝှေ့ကလပ်သည် များမကြာမီက မန္တလေးရိုးရာလက်ဝှေ့ချစ် ဝါသနာရှင်များက ရွေးချယ်ချီးမြှင့်သည့် တစ်ခုတည်းက အကောင်းဆုံးကလပ်ဆုကို ရရှိခဲ့သည်။ အဖြူရောင်သွေးသစ် ကလပ်အနေဖြင့် ရိုးရာလက်ဝှေ့အောင်လံလွဲတွင် ကလပ်တစ်ခုတည်းမှ အောင်လံဆု နှစ်ခုကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အဆိုပါ ဆုကို ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ဆိုမှာ ဆုပေးအပ်တာနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်က ကျင်းပတဲ့ ကမ္ဘောဇအောင်လံလွဲပွဲမှာပါကြည့်ပါ။ ပထမဆုံး အကောင်းဆုံး လက်ဝှေ့သမားဆုကို ထယ်ကြီးလို့ ကြေညာပြီးမှ အပေါ်ကလူကြီးတစ်ယောက်က တိမ်တိုက်ပေးရမှာ၊ တိမ်တိုက်ပေးရမှာဆိုပြီးပြောတယ်။ တိမ်တိုက်တို့ပွဲက တကယ်တော့သရေကျထားတာ။ ထယ်ကြီးက တကယ်အပြတ် အသတ်ထိုးပြီး အနိုင်ယူထားတာ။ ဘယ်လိုကြောင့် တိမ်တိုက်ပေးလိုက်လဲတော့ ကျွန်တော်လည်း မသိဘူး။ အမှန်မှာတော့ လက်ဝှေ့သမားတွေ အားလုံးက ဒီလောကသားတွေပါ။ ဘယ်သူပေးပေး အမှန်အတိုင်းတော့ ဖြစ်စေချင်တာပေါ့”ဟု ဦးအောင်ပွဲမောင်က လက်တလော ရိုးရာလက်ဝှေ့အခြေအနေအပေါ် သူ၏အမြင်ကို ပြောပြသည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း  
မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)  
ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်

အဖြူရောင်သွေးသစ်ကလပ်အနေဖြင့် ဝိတ်တန်းအသီးသီးမှ ကစားသမားများကို မွေးမြူလေ့ကျင့်ပေးနေပြီး ဒုတိယတန်းလက်ဝှေ့ကျော် လေးငါးဦးအထိ အဆိုပါကလပ်တွင် လာရောက်လေ့ကျင့်ကစားလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ကလပ်သတ်မှတ်စည်းကမ်းနှင့် ညီညွတ်လျှင် မည်သည့်လက်ဝှေ့မျိုးဆက်သစ်မဆို လာရောက် လေ့ကျင့်ကစားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

အဖြူရောင်သွေးသစ် လက်ဝှေ့ကလပ်သည် များမကြာမီက မန္တလေးရိုးရာလက်ဝှေ့ချစ်ဝါသနာရှင်များက ရွေးချယ်ချီးမြှင့်သည့် တစ်ခုတည်းက အကောင်းဆုံးကလပ်ဆုကို ရရှိခဲ့သည်။



မှာ မဟုတ်ပါဘူး” ဟု ပြောသည်။ ဒေါ်နအောင်သည် ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ်သား တစ်ဦးဖြစ်ပြီး အသက် ၁၂ အရွယ် ငယ်စဉ်ကတည်းက လက်ဝှေ့နယ်ပယ်ထဲသို့ ရောက်လာပြီး ပွဲပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ထားသည့် ဒုတိယတန်း လက်ဝှေ့ကျော်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ ပွဲပေါင်း ၁၀၀ ကျော်တွင်ပွဲ ၉၀ ကျော်နိုင်ထားပြီး ဝိတ်တန်းအားဖြင့် ၆၃ ကီလိုဂရမ်က အသက် ၃၄ နှစ်ရှိပြီ ဖြစ်သည့် လက်ဝှေ့ကျော်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ အဖြူရောင်သွေးသစ်ကလပ်သည် ယခုအခါ လေ့ကျင့်မှုအနေဖြင့် နံနက် ၆ နာရီတွင် တစ်ကြိမ်၊ ညနေ ၄ နာရီတွင် တစ်ကြိမ် ပုံမှန် လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိသည်။

“ကျွန်တော့်အသက် အခု ၁၂ နှစ်ပါ။ အဖြူရောင် သွေးသစ်ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ကို ရောက်တာသိပ်မကြာ





မြန်မာသီလဝါအက်(စ်)အီးဇက်ဟိုး(လ်)ဒင်း(စ်)ပတ်ဘလစ်လီမိတက်မှ

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် အစုရှယ်ယာရှင် တစ်ဦးချင်း၏ အစုရှယ်ယာသက်သေခံလက်မှတ် အမှတ်အလိုက် ခွဲဝေပေးမည့် အမြတ်ဝေစုပမာဏတို့အား ထုတ်ယူရမည့် နေ့နှင့် ထုတ်ယူရမည့် ဘဏ်တို့အား အစုရှယ်ယာရှင်များသို့ ရှင်းလင်းဖော်ပြသည့် ဇယား

Table with 10 columns: ID, အမှတ် (၂၀၁၄/၂၀၁၅) ဦးစွာခံရသည့် အစုရှယ်ယာရှင်၊ ကဏ္ဍအလိုက် (အမှတ် (၂၀၁၄/၂၀၁၅)၊ အခန်း (၂၄၄)၊ အလုပ်အကိုင်အမျိုးအစား၊ အခြားအစုရှယ်ယာရှင်၊ အခြားအစုရှယ်ယာရှင်၊ အခြားအစုရှယ်ယာရှင်၊ အခြားအစုရှယ်ယာရှင်၊ အခြားအစုရှယ်ယာရှင်၊ အခြားအစုရှယ်ယာရှင်)၊ မြန်မာ့ဘဏ္ဍာရေးဘဏ်၊ သမဝါယမဘဏ်၊ နှိုင်းယှဉ်ချက်

အမြတ်ဝေစုထုတ်ယူမည့် အစုရှယ်ယာသက်သေခံလက်မှတ်ပိုင်ဆိုင်သူသည် လူပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ပါက ကိုယ်တိုင်ထုတ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများ လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည် -
(က) အစုရှယ်ယာရှင် သက်သေခံလက်မှတ် မူရင်း
(ခ) အစုရှယ်ယာရှင်၏ မှတ်ပုံတင်မူရင်း
အမြတ်ဝေစုထုတ်ယူမည့် အစုရှယ်ယာသက်သေခံလက်မှတ် ပိုင်ဆိုင်သူသည် အသင်းအဖွဲ့/ကုမ္ပဏီများ ဖြစ်ပါက ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့် ထုတ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများ လိုအပ်ပါသည် -
(က) အစုရှယ်ယာရှင် သက်သေခံလက်မှတ် မူရင်း
(ခ) အသင်းအဖွဲ့/ကုမ္ပဏီ၏ အမှုဆောင်/ဒါရိုက်တာများ၏ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် ထုတ်ယူရန် ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ
(ဂ) ၎င်းကိုယ်စားလှယ်၏ မှတ်ပုံတင် မူရင်း
မှတ်ချက် ။ ။ တည်ဆဲဝင်ငွေခွန် ဥပဒေအရ အစုရှယ်ယာရှင်များ ရရှိမည့် အမြတ်ဝေစုအပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန် ထပ်မံပေးဆောင်ရန် မလိုကြောင်းနှင့် ဘဏ်များမှ Payment Order ဖြင့် ထုတ်ပေးမည့် အမြတ်ဝေစု လက်မှတ်မိတ္တူအား အထောက်အထားအဖြစ် သတ်မှတ်သိမ်းဆည်းထားနိုင်ပါရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။
ဒါရိုက်တာအဖွဲ့
မြန်မာသီလဝါအက်(စ်)အီးဇက်ဟိုး(လ်)ဒင်း(စ်)ပတ်ဘလစ်လီမိတက်

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရေးဌာန

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ အမှတ်(၁)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ သံမဏိစက်ရုံများ

တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ အမှတ် (၂)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ အမှတ် (၂၁)အကြီးစားစက်ရုံ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
သစ်တောထွက်ပစ္စည်းဖက်စပ်ကော်ပိုရေးရှင်းလီမိတက်
အမှတ်(၅၂/၆၆)၊ ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်း၊

မြိတ်တက္ကသိုလ်
အဋ္ဌမအကြိမ်ဘွဲ့နှင်းသဘင်
လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်းနှင့် အစီအစဉ်ကြေညာခြင်း

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ(Open Tander)ခေါ်ယူခြင်း
မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မွေးမြူရေး

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ အမှတ်(၁)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ သံမဏိစက်ရုံများ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
စက်မှုနည်းပညာဖြန့်ဖြူးရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာန

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ရိက္ခာဆန်ဝယ်ယူရန်
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း အကျဉ်း

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ အမှတ်(၁)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ သံမဏိစက်ရုံများ

CLAIMS DAY NOTICE
M.V DEL SOL VOY: NO (032)
Consignees of cargo carried by M.V DEL SOL VOY:NO(032) are here by notified that the vessel will arrive on about 28-12-15 and cargo will be discharged into the premises of Yangon port.

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၁နှင့် ၅)
ကလေးမြို့နယ်တရားရုံးတော်၌
၂၀၁၅ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၂၇



မကွေးတက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ် ရူပဗေဒကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ ပထမအကြိမ်အာစရိယပူဇော်ပွဲနှိုးဆော်လွှာ

မကွေးတက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ် ရူပဗေဒကျောင်းသား အနည်းဆုံး (၁)နှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး အငြိမ်းစားယူသွားကြသော အသက်(၆၀)နှင့်အထက် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများအား ရူပဗေဒ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ ပထမအကြိမ် အာစရိယပူဇော်ပွဲကို ၂၄-၁-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် မကွေးတက္ကသိုလ်ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ တက်ရောက်ပူဇော်ခံကြရောက်ပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

Table with 4 columns listing names of former students and their phone numbers for the reunion event.

စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးခြင်း ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးစိုးနွယ် (ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး)- ဒေါ်လေးလေးနွယ်တို့၏ သားကြီး မောင်စိုးမြတ်ဟိန်း B.A(Myanmar); Second Years (M.P.A) Diploma in Tourism & Hospitality Management (Nanyang Institute of Management, Singapore) Diploma in Customer Service Management (The Institute of Commercial Management, Belgrade, Serbia) စုံစမ်းရေးမှူး (အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့) နှင့် ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးအောင်မင်း (အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်သူများအသင်းချုပ်) - ဒေါက်တာဒေါ်ခင်သင်းသင်း (Golden Myint Manufacturing Co., Ltd.) တို့၏ တစ်ဦးတည်းသောသမီး မခိုင်ခိုင်ဇင် (ခ) Lute Kat B.A(English), MBA, General Management (Thesis;) Assumption University, Bangkok, Thailand တို့သည် ၂၅-၁၂-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၊ ဖနွမ်းပင်မြို့ရှိ မြန်မာ သံအမတ်ကြီးနေအိမ်၌ နှစ်ဖက်သော မိဘများနှင့် ဂုဏ်သရေရှိလူကြီးမင်းများ၏ ရှေ့မှောက်တွင် စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးပါကြောင်း။ နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့် မောင်စိုးမြတ်ဟိန်း-မခိုင်ခိုင်ဇင်

တွေ့ဆုံပွဲဖိတ်ကြားခြင်း စစ်ရေးချုပ်ရုံး၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသော (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိစစ်သည်များနှင့် အရပ်သား အရပ်သူဝန်ထမ်းများ ဒသမအကြိမ်အဖြစ် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း တွေ့ဆုံ၍ အလှူဒါနပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကြွရောက်ပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျင်းပမည့်ရက် - ၃-၁-၂၀၁၆ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၉:၃၀ နာရီ ကျင်းပမည့်နေရာ - သီရိရတနာခန်းမ၊ နှင်းဆီကုန်းဘိုးဘွားရိပ်သာကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။ (နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံကျွေးမွေးပါမည်။) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးဒေါ်အေးမြင့်(ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၇၃၄၁ ဗိုလ်မှူးမြင့်သိန်း (ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၁-၈၅၅၀၀၀၉ ဗိုလ်ကြီးတင်ဌေး (ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၈၃၀၆၀၇၇ ဒုအရာခံဗိုလ်သိုက်ထွန်း (ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၈၄၉၁၂ တပ်ကြပ်ကြီးမြညွန့် (ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၈၄၂၉၄ ဦးထွန်းမြင့်-ဂြိုဟ်တု ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၁၉၀၉၉၉ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရုပ်ရှင် (ငြိမ်း)

မိုးကုတ်ဝိပဿနာတရားစခန်းပွဲ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီးမြောက်ရပ်ကွက်၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ ဗန္ဓာပင် မှတ်တိုင်၊ လိပ်ပြာကန်တိုက်၊ မြတ်တံခွန်စာသင်တိုက်တွင် ၁၃၇၇ခုနှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁၀ရက်မှ ပြာသိုလဆန်း ၂ရက်အထိ (၅-၁-၂၀၁၆ရက်မှ ၁၁-၁-၂၀၁၆ရက်အထိ) တရားစခန်းဖွင့်လှစ်ပါမည်။ တရားစခန်းဝင်လိုသောယောက်ျား စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြပါသည်။ ဖုန်း- ၀၉-၅၁၉၉၇၀၊ ၀၉-၇၃၀၇၃၄၃

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဘုံရှည်(ရှေ့)ကုန်း မြောက်ပိုင်းလမ်း(၂)၊ အမှတ် ၄/က၊ ၆၀(က) (၄၁x၂၀) ပေအကျယ်အဝန်းရှိမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ တစ်ထပ်တိုက်အိမ် တစ်လုံး၊ လှုပ်စစ်စိမိတာ၊ အိမ်ထဲတွင်းအပါအဝင် သုံးပင်စားပင်အကျိုးစီးပွားခွင့်တို့ကိုပိုင်ဆိုင်သူ ဦးသင်းနိုင် ၁၂/အစန(နိုင်)၀၇၄၃၃၈ ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းပေးဖွင့် တစ်စိတ် တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါမြေကွက်နှင့် အိမ်ရောင်းချမှုအား ကန့်ကွက်လိုပါက ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင် ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို အပြီးတိုင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဝမ်းအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးတင်အောင်ကြည်(တောင်သုံးလုံး) (စဉ်-၃၀၇၂၂) အထက်တန်းရှေ့နေ အမှတ် ၇၊ မြေညီ၊ ၃၃ လမ်း(အောက်)၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၁၀၈၇၃၄

အများသိစေရန်ကြော်ငြာ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၄၃)မြေကွက်အမှတ်(၈၆၅)မြေကွက် တည်နေရာအမှတ်(၂၃)၊ မေမာလမ်း(၄၃)ရပ် ကွက်၊ ဒဂုံမြောက်ပိုင်းအိမ်အနီး(CZ-၀၀၇၃၂၉)အမည်ပေါက်နှင့်(၆၀)မြေကွက်အနီးအား ဒေါ်ခင်အုန်းမြင့်(CZ-၀၀၇၃၂၉/၁၂/ကမရ (နိုင်)၀၄၀၈၀၇)ကကရန်မူရင်းပျောက်ဆုံးကြောင်း ရပ်ကွက်/ရပ်ကွင်းထောက်ခံချက်ကူးစီးကိစ္စိလွှာ တို့တင်ပြ၍ကရန်မိတ္တူလျှောက်ထားလာရာလုပ် ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီဆောင်ရွက်ပြီးကန့်ကွက်မှု မပေါ်ပေါက်ပါသဖြင့်ဒေါ်ခင်အုန်းမြင့်ကရန်မိတ္တူ လျှောက်ထားခြင်းအားခွင့်ပြုပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် မူရင်းကရန်မိတ္တူအပ်အားရုံးခံနိုင်ထုတ်ပယ်ဖျက်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့်ကရန်မိတ္တူခွင့်ပြုကြောင်းအသိ ပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ၄၃နမူ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပုံဆွဲရေးဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်အုပ်စုသို့သွားပေးကော်မတီ

(၁၅) ကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ (အထူး) အထက(၂) မင်္ဂလာဒုံ (အောင်ဆန်းသူရိယလှသောင်းကျောင်း)၏ ၁၉၇၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ ပညာသင်ကြားခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများမှ အသက် ၆၀ အထက် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲနှင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲ ဆရာ ဆရာမများအား ဂါရဝပြုပူဇော်မည်ဖြစ်ပါ၍ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူအားလုံး ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ နေ့ရက် - ၄-၁-၂၀၁၆ ရက် (လွတ်လပ်ရေးနေ့) တနင်္လာနေ့၊ အချိန် - နံနက် ၉ နာရီမှ ဖြန့်တည့် ၁၂ နာရီ နေရာ - အထက(၂) မင်္ဂလာဒုံ (အောင်ဆန်းသူရိယလှသောင်းကျောင်း) အာစရိယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ယာဉ်အမှတ် 4E-2409၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိရှိစေရန်ကြေညာအပ်ပါ ကြောင်း၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်တောင်ပိုင်း)၊ သန့်လျှင်မြို့



MERRY CHRISTMAS & HAPPY NEW YEAR

AMERICAN VISION EYE CARE CENTER



နောက်ဆုံးပေါ် ကမ္ဘာကျော် စစ်မှန်သော Branded ပါဝါ၊ နေကာ မျက်မှန်တိုင်းအမျိုးမျိုးကို up to 30% ထိလျော့ပေးနေပါပြီ။



လက်ဆောင် တွေလည်း ပေးဦးမှာပါ။



အမေရိကန်ပိုးရှင်း Promotion အထူးအစီအစဉ်

SAVE DISCOUNT UP TO 30%

AMERICAN VISION ဆိုင်ခွဲများအားလုံးမှာ လျော့ပေးနေပြီ။ အခုပဲသွားလိုက်ကြည့်သူငယ်ချင်းတို့။

Until 11-Jan-2016

YANGON: (01) 242476, 241897, 241898, MANDALAY: (02) 35588, 32053, NAYPYITAW: (067) 432393

ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခြင်း ဆရာကြီးဦးထူးရွှေ (အငြိမ်းစားတိုင်းပညာဝန်)၏ ... မင်္ဂလာရွှေအခြေခံများ ...

မင်းစိမ်းစိန် (B.A) တာဝန်ထွက်ပြီ ကညွတ် တစ်နှစ်ပြည့်ကျိမ်းနေ ဆေးပစ်ပစ်ကြွယ်ကြွယ် ...

စက်ရုံငှားမည် - ငှားရမ်းခမှာ P.A.E ကျပ် ၂၂၆ / ပေ ၈၀ x ၁၆၀ အမြင့် 25' ပေ ...

အမည်ပြောင်း ဦးကျော်မြင့်၏ သမီး အထက(၁၁) နေပြည်တော် ပဉ္စမတန်း(B)မှ ...

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း မူဆည်မြို့နယ်၊ စယ်လန်ကျေးရွာနေ ဦးအိုက်အိုက်(ခ) ဦးအိုက်အောင် ...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း မြေပြင်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၃/မြို့မတောင်ရပ် ...

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည် (ညှိနှိုင်းဈေး) သီလဝါဇွန်အနီး၊ လက်ယက်စမ်း(ထားမလုံ) ဥယျာဉ်မြေ ၀.၃၁၀၀ ...

အမည်မှန် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုမြို့၊ ရိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံမှ ဦးစွန်လွယ်၏သား ...

မိဘအမည်မှန် မြောင်းမြခရိုင်၊ အိမ်မဲမြို့နယ်၊ အထက (ခွဲ) ကျွဲတလုပ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ ...

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း မကျေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန့်သာရပ်၊ မကျေးမြို့နေ ကျွန်ုပ်တို့၏ အမှုသည်ဖြစ်သူ ...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း မြေပြင်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄/ရွာမရပ်၊ မင်္ဂလာဒုံရပ်ကွက်ရှိ ...

ဖခင်အမည်မှန် သဲကန်မြို့၊ အင်းမ အထက ၄၀မတန်း (A)မှ ဖောင်စွမ်းထက်အောင်၏ ဖခင် ...

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်မ ဇာခြည်ထွန်း၏ နိုင်ငံကူး လက်မှတ် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် ...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတော်၌ ...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာချက် ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးညှင်းခရိုင်၊ မိုးကောင်းမြို့၊ ကျွန်းတောရပ်ကွက်၊ အုပ်စု ...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ပဲခူးမြို့နယ်တရားရုံး ...

၂၀၁၆-တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား/သူများအတွက်
ရွှေနိုင်ငံ အထူးထုတ် လာပြီ
အမှတ် (၁၀၀) မိုးဒေသနီချုပ်
ဒောင်မှတ်အထပ်အထပ် (၃) ဝိုက်
မြန်မာစာ • ဒေါက်တာမြန်မာစာ (တွဲဖက်ပါမောက္ခ)
အင်္ဂလိပ်စာ • ဆရာညွန့်ဝေမိုး (အင်္ဂလိပ်စာ)
သင်္ချာ • Dr. နေဝင်း (ကထိက)
ဓာတု • Dr. ညွှန်ထွန်း (တွဲဖက်ပါမောက္ခ)
ဂျပန် • Dr. တင့်တင့်ခင် (ပါမောက္ခ)
ရီဝ • Dr. ပဲခူး (တွဲဖက်ပါမောက္ခ)
ဘောဂ • ဆရာဘုန်း (ဘောဂ)

Global Royal Tech Co.,Ltd. တွင် ခန့်အပ်ရန်အတွက်
အောက်ပါဝန်ထမ်းများအလိုရှိသည်
ဖုန်း-၀၉-၇၂၁၂၁၄၀၄၊ ၀၉-၇၂၁၂၁၅၅၅၊ ၀၉-၇၂၁၂၁၅၆၆၈
(၁) HR Executive (or) HR Assistant Manager
(၂) Sale & Marketing Supervisor

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လာရှိုးမြို့နယ်၊ ကမ်းနားလမ်း၊ အမှတ် (၃၃၈-၃၄၂)၊ (၄)လွှာ၊
တိုက်ခန်းအကျယ်အဝန်း (၇၅ပေx၅၅ပေ)ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ငှားတိုက်ခန်းပေါ်ရှိ ရေ၊ လျှပ်စစ်မီး
သုံးစွဲခွင့်အပါအဝင် တွယ်ကပ်တပ်ဆင်ထားသော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို
လက်ဝယ်ရှိပြီး ပိုင်ဆိုင်ရေးခံရသူအဖြစ် ရရှိရန်အတွက် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို
မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လက်ရောက်လွှဲပြောင်းပေးရန် ရောင်းဖိုးဖြင့် တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို
ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂၇/ခ၊
လူနေရပ်ကွက်အမှတ်၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၁/ခ၊ စရိယာ (၆၀/၇၀x၁၆/၃၄)ပေပေါ်တွင်
ဆောက်လုပ်ထားသော အမှတ် ၇၅၊ ရတနာပီလမ်း၊ အမှတ် ၇၅၊ ဆ/ကရပ်ကွက်ပေါ်တွင်
တည်ဆောက်ထားသော ငါးထပ်တိုက်ခန်း မြေညီထပ်(ညာ)၊ အကျယ်အဝန်း (၁၄x၅၀)ပေ၊
ဦးရွှေဝင်း ၁၂/သယံက(နိုင်)၁၁၀၈၀၇၊ ဒေါ်ခင်မာဦး ၁၂/သယံက(နိုင်)၁၂၀၈၀၈တို့က
မူလပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်
(၁၄၇)၊ မြေကွက် အမှတ် ၆၂၁၊ မြေကွက်အကျယ်အဝန်း (၄၀' x ၆၀')၊
အမည်ပေါက် ဒေါ်ချိုချိုဆက် ၃/ဘအန (နိုင်)၀၉၁၇၅၈ (ဘ)ဦးစောမောင်
ထံမှ ၁၈-၆-၂၀၁၅ရက်တွင် အရပ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထား
ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဇနီးအဖြစ်မှစွန့်လွှတ်ခြင်း
ကျွန်တော်မောင်သီဟ ၁၀/ဘလန်(နိုင်)၁၃၃၁၅၆၈၇ဇနီး မထွန်းအိအိစိုး
၁၀/ဘလန်(နိုင်) ၁၆၂၄၅၅၄၄၄၄၄၄၄ ခွင့်မလွှတ်နိုင်သော လူမှုရေးကိစ္စများ အကြိမ်ကြိမ်
ကျူးလွန်ဖောက်ဖျက်ပြီး ၂-၁၂-၂၀၁၅ရက်တွင် အိမ်မှ ငှားခံသဘောဆန္ဒအလျောက်
ထွက်သွားပါသဖြင့် ဇနီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။

ရွှေကြေးဝေ နှင့် ကျွဲကုန်ထိန်း (ခန့်ဝင်-နိဂုံး/ည)
အလောင်းတော်ကံ၊ မုံရွာအနီး၊ စစ်ကိုင်း(သီးသန့်) ဘက်၌ - မန္တလေး ပြင်ဦးလွင်အနီး
တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ်၊ မွေတော်ကုက္က၊ ထပ်စမ်းလိုက်ရုံ
ဆက်၌ - (မန္တလေး ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား)
ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ စွယ်တော်လေးအူး၊ ပုပ္ပါး၊ ပခုက္ကူ၊ သီဟိုဠ်ရွှင်
ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ စွယ်တော်လေးအူး၊ ပုပ္ပါး၊ ပခုက္ကူ၊ မန္တလေး ပြင်ဦးလွင်၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား
ကျိက္ကမီ၊ ဖော်လမြိုင်၊ စက်ခဲ၊ နားလှိုင်တောင် - (တားလှိုင်ကိုးစွင်၊ ဟောင်ဆန်)
(သာမဏ-ပြတိုက် - ပဲခူး) (အထက်ကတောင်) (လွန်) (နေပြည်တော်)

ဘုရားဖူးရင်း ကုသိုလ်ထိုးဖို့၊ ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးကြွဖို့
ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးရင်း ကုသိုလ်ထိုးဖို့၊ ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးကြွဖို့
ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးရင်း ကုသိုလ်ထိုးဖို့၊ ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးကြွဖို့
ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးရင်း ကုသိုလ်ထိုးဖို့၊ ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးကြွဖို့
ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးရင်း ကုသိုလ်ထိုးဖို့၊ ရောဂါကုခွင့် ဘုရားဖူးကြွဖို့

စာချုပ်၊ နို့တစ်စာ၊ ကျမ်းကျိန်လွှာ၊
လျှောက်လွှာအမျိုးမျိုး
အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့်ရေးနည်း
Mr. SUNNY
ဆိုင်ပေါ်ရောက်ပါပြီ။ ဖုန်း ၀၉၇၃၀၄၅၅၃၅

ဒီကရီအတည်ပြုလုပ်ရန်အမိန့်ထုတ်သင့်ကြောင်းထုချေစေရန်
အကြောင်းကြားစာ
(တရားမကျင့်ထုံးကိုပစ္စည်းခွင့်-၂၊ နည်းပစ္စည်း-၂၂)
မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်
၂၀၁၅ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၈၂နှင့်ဆက်သွယ်သည့်
၂၀၁၅ခုနှစ် တရားမစာရိတ္တအမှတ်-၁၃၉
ဦးတင်မောင်လွင် နှင့် ၁။ ဦးကျော်မျိုးထိုက်
၂။ ဒေါ်ရွှေမိ
တရားနိုင် တရားရှုံးများ
ဒေါ်ရွှေမိ မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာမြိုင်(၁)ရပ်ကွက်၊
၆၉လမ်း၊ ၄၂လမ်း၊ သိပ္ပံလမ်းကြား၊ ချောက်လျာအမျိုးသမီးအဆောင်နေ (ယခုနေရပ်
လိပ်စာမသိသူ) သိစေရမည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း
နေပြည်တော်၊ မန္တလေးမြို့နယ်၊ သပြေကုန်းရွာ၊ RC ဆိုင်ခန်းအမှတ် (မ-၇၁)အား
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)ဆရာတော်လမ်း၊ အိမ်အမှတ် (၉/၇၃၉)နေ
ဦးသန်းထွန်း ၁၂/သယံက(နိုင်)၀၃၁၆၄၈ အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်ပြီး နေပြည်တော်၊
ညွှန်ကြား
ရေးမှူးချုပ်ရုံး၊ သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၁၆)ရှိ သက်တော်ရောင်းသမဝါယမအသင်း
အမည်သို့ အခွန်ထမ်းအမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းအား ကန့်ကွက်လိုပါက
ကြိုကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှ ၁၄ရက်အတွင်း အထောက်အထားအပြည့်အစုံဖြင့် ဖျေးဖျား
ဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် ၈၊ အနောက်မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊
တာမွေကြီး(ခ)ရပ်ကွက်နေ ကျွန်မ၏အမည် မောင်ကျော်ထွန်း ၁၂/တမန(နိုင်)၁၀၅၉၃၈သည်
မိဘခွင့်မလွှတ်နိုင်သည့် အကြောင်းကိစ္စများကို မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် ပြုမူနေခြင်းဖြစ်ပါ
သဖြင့် ယနေ့မှစ၍ မိသားစုနှင့်မသက်ဆိုင်တော့ကြောင်း အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ကျွန်တော်သားအိမ်ရာ၊ တိုက်(၄၇)၊
အခန်း (၁၀၃)နေ မောင်ထွန်းအောင်ထွန်း ၁၂/လသယ(နိုင်)၀၃၅၅၆၁သည်
မိဘ ဆိုခံမမှုကို အကြိမ်ကြိမ်ဖန်ဆင်းပါသဖြင့် ၂၀၁၅ခုနှစ် ဇွန်လမှစ၍
အိမ်ပေါ်မှ နှင်ချထားပြီးဖြစ်ပါသည်။













ဧရာဝတီအကယ်ဒမီအသင်း ရိုးသွင်းရန်ကြိုးပမ်းမှုကို တပ်မတော်အကယ်ဒမီရိုးသမား ကာကွယ်စဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ရိုးသော်ဇင်

# MNL ကလပ်အသင်းများ ခြေစမ်းပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစား

သတင်း - ညိုမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ - ရိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲအတွက် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်နေသည့် MNL ကလပ်အသင်းများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းတို့က ခြေစမ်းပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည်။

နံနက်ပိုင်းယှဉ်ပြိုင်သောပွဲစဉ်များတွင် မကွေး၊ ချင်းယူနိုက်တက်နှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ နိုင်ပွဲများရရှိခဲ့သည်။ မကွေးအသင်းသည် တန်းတက်ဆောက်သမ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး- ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မကွေးအသင်းမှာ အမာခံကစားသမား အစုံအလင်ဖြင့်ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး မိုက်ကယ်နှင့် မောင်မောင်စိုးတို့က အနိုင်ဂိုးများ သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

နိုင်ငံခြားသားကစားသမားများ စမ်းသပ်နေသည့် ဧရာဝတီအသင်းသည် ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။ ကစားသမားသစ်များ စမ်းသပ်နေသည့် ဧရာဝတီအသင်းသည် ပုံစံကောင်းမရသေးပေ။ ချင်းယူနိုက်တက်အတွက် မောရစ်က အဖွင့်ဂိုးစတင်သွင်းယူခဲ့သော်လည်း ခရစ္စတိုဖာက ဧရာဝတီအတွက် ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ ချင်းယူနိုက်တက်အတွက် အနိုင်ဂိုးကို အောင်ကျော်ဌေးက သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ရာသီသစ်အတွက် ပထမဆုံးခြေစမ်းပွဲကစားသည့် ရတနာပုံအသင်းသည် မနောမြေအသင်းကို ခုနစ်ဂိုး- တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ၁၈ မိနစ်တွင် စိုးသူရိန်ထွန်းက မနောမြေအတွက် ဂိုးစတင်သွင်းခဲ့သော်လည်း ဒုတိယပိုင်းတွင် ရတနာပုံက ဂိုးများဆက်တိုက်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရတနာပုံအတွက် ဂိုးများကို ဝင်းဌေးကျော်၊ ဝင်းနိုင်စိုးနှင့် အောင်သူတို့က နှစ်ဂိုးစီ၊ မွန်ကာလူးက တစ်ဂိုးတို့သွင်းယူခဲ့သည်။

ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်နှင့် Horizonအသင်းတို့ ခြေစမ်းရာ ရန်ကုန်အသင်းက လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ရန်ကုန်အသင်းအတွက် အက်ဒီဆင်၊ သန်းပိုင်၊ ရန်မိုးအောင်နှင့် အောင်ကျော်ထွေးတို့က တစ်ဂိုးစီသွင်းယူခဲ့ပြီး စိုးကျော်ကျော်က Horizon အတွက် ချေပဂိုးတစ်ဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။

# MFF U-14 ဘောလုံးပြိုင်ပွဲစတင်ယှဉ်ပြိုင်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

MFF U-14 Cup 2015 ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပထမနေ့ပွဲစဉ်များကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက သုဝဏ္ဏမြက်ခင်းတွင် စတင်ကျင်းပသည်။

နံနက်ပိုင်းပွဲစဉ်များတွင် ဧရာဝတီအကယ်ဒမီအသင်းက တပ်မတော်အကယ်ဒမီအသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ဇွဲကပင်အကယ်ဒမီ(က)အသင်းက မန္တလေးအကယ်ဒမီ (ခ)အသင်းကို လေးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၅

# မန်ယူတို့ အဝေးကွင်း၌ အိမ်ရှင်စတုတ်ကို ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်



မန်ယူအသင်းတိုက်စစ်မှူးဂျွန်နေး စတုတ်အသင်းဘက်သို့ ထိုးဖောက်စဉ်။

အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ် (၁၈) ဒီဇင်ဘာ ပွဲကျပ်ကာလတွင် စနေနေ့ည အစောဆုံးပွဲစဉ်အဖြစ် စတုတ်စီးတီးနှင့် မန်ယူတို့ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ အိမ်ရှင်စတုတ်တို့ နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ယင်းပွဲတွင် နှစ်သင်းစလုံး ၄-၂-၃-၁ ကစားကွက်ဖြင့် ပွဲထွက်လာခဲ့ကြသည်။ အိမ်ရှင်စတုတ် စီးတီးတွင် ဘိုဂျန်ကာကစ်ကို အထောင်ထားပြီး ရှုကာရီ၊ တင်မရွန်း၊ ဝလန်း၊ အာနော့တိုပစ်၊ အဖဲလ်လေ၊ ရော့ခရော့စ်၊ အလန်းဂျွန်ဆင်၊ အီရစ်ပီတာ၊ ဖီးလ်စဝေါ့ချီနှင့် ဂိုး-ဂျက်ဘက်လန် တို့ပါဝင်ခဲ့သည်။ ဧည့်သည်မန်ယူ အသင်းသည် မာရှယ်ကို အထောင်ထားကာ ကာရစ်၊ ဒီပေး၊ ဖယ်လိုင်နီ၊ မာတာ၊ ဟာရီရာ၊ ဘလိုင်း၊ စမောလင်း၊ ဖီးလ်ဂျွန်းစ်၊ အက်ရှ်လေယန်းနှင့် ဂိုး-ဒီဂီယာတို့ ပွဲထွက်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁



မကွေးအသင်းနှင့် ဆောက်သမ်အသင်းတို့ ခြေစမ်းကစားစဉ်။

ရန်ကုန်မြို့၊ ဧရာဝတီအကယ်ဒမီအသင်းက တပ်မတော်အကယ်ဒမီအသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ မန္တလေးအကယ်ဒမီ (ခ)အသင်းက မကွေးအသင်းကို လေးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

**SOGO Electrical Industry** SINCE 1985 **POPULAR Plastic Group**

လျှပ်စစ်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ခွင့် ခွင့်ပြုမိန့် အမှတ်(၂၂/၂၀၀၂)အရ မြန်မာပြည်တွင်ထုတ်လုပ်သည်။

မီးလောင်မှု အန္တရာယ်မှ ၁၀၀% ကာကွယ်နိုင်သော Heavy Duty အခိုင်ခန့်ဆုံး SOGO မီးခလုတ်

PDI Design

PPI Design

SG Design

PSG Design

PSK Design

PSO Design

Customer Service : 09 73073014